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Priecīgus vasaras 
Saulgriežus!
Mēdz teikt, ka vasaras Saulgriežos ir jāsasmeļas 
enerģija visam nākamajam gadam. Jāsasmeļas tā, lai 
tā kūsāt kūsā un pat smeļas pāri. Jo tad būs gana gan 
pašam, gan arī draugam, radam un kaimiņam pietiks 
pa kādam spēka un enerģijas lādiņam. Tieši garīgā, 
miesiskā un sabiedriskā enerģija laikam ir tas, kas 
mums vajadzīgs visvairāk. Lai saglabātu spēku iet tā-
lāk, lai nosargātu optimismu un dzīvesprieku, lai pat 
grūtākajos brīžos noticētu sev un savai varēšanai.

Tāpēc “Ventspilnieks.lv” šajā pirmssvētku laikā novēl 
visiem saviem lasītājiem, visiem ventspilniekiem – meklēt, 
atrast un gūt baudījumu no gada vasarīgākajiem un teik
smainākajiem svētkiem. Meklēt līdzbiedrus, atrast sabied
rotos un gūt baudījumu no šo svētku gaisīgās burvības. Un 
tad tā vien gribas noticēt senajai latviešu parunai – Jāņos 
sameklētais uz ilgu laiku pieturas! Un neaizmirstiet arī par 
rīta rasas valdzinājumu Jāņu rītā, kad rasai piemīt īsts burvju 
spēks. Starp citu, zāļu sieviņas zina stāstīt, ka katrs Jāņuzāles 
ziediņš un katra rasas lāse jāapdzied. Tāpēc varbūt būtu 
vērts iemācīties ko vairāk par pirmo rindiņu no tautasdzies
mas “Sit, Jānīti, vara bungas” vai “Visa laba Jāņu zāle”... 

Protams, protams, visam jābūt ar mēru, viss jāvērtē ar 
zināmu piesardzību. Galu galā papardes ziedi, īsās naktis 
un gaišie ugunskuri var provocēt uz dažādām nebēdnībām, 
par kurām pašam pēcāk jādomā: ak, kāpēc tā? Tāpēc brīdī, 
kad tiešām gribas noticēt, ka Jāņu naktī zirgi vai govis runā 
cilvēku balsīs, svinēšanai būtu jāmet miers. Tāpat pirmsjā
ņu laikā jāsaved kārtībā visas savas mājas, darba un finanšu 
lietas, lai nebūtu ierastā “bardaka” un vasaras izbaudīšanai 
nekas netraucētu. Cik nav tautas teikās piesaukti dažneda
žādi nešķīsteņi, kas gada īsāko nakti izmanto visādām ļau
neklībām – un, kas zina, varbūt arī zaudētā piesardzība Jāņu 
naktī var vēlāk atsaukties uz mieru mājās vai maka saturu.

Vēl pirms gada “Ventspilnieks.lv” pirmsjāņu numurā 
rakstīja par daudzām un dažādām Jāņu tradīcijām pie mums 
un kaimiņos, tomēr tās īstās tradīcijas un rituālus jau veido
jam mēs paši. Tāpat kā paši noticam vienai vai otrai “zīmei” 
debesīs, ūdenī vai uz zemes. Noticam ugunskura, dziesmas 
vai Jāņu rīta kailās peldes dzīvinošajam spēkam. Noticam 
sev, saviem draugiem, tam, ka viss būs labi. Un kas par to, 
ka citi par kādu mūsu tradīciju iesmej – tas ir pat svētīgi, jo 
uzskatāmi parāda, ka spējam pacelties pāri nelabvēļu skau
dībai. Galvenais, ka spēku no savas ticības un pārliecības 
gūstat jūs pats. Veidojiet, kopiet un sargājiet savas tradīcijas, 
gadu pārbaudi izturējušās lietas paturot un iedzīvinot jau
nas paražas, kas kuplinās jūsu svētkus un ikdienu turpmāk. 
Un noteikti būs svarīgas arī šajos Jāņos, šajā vasarā, šajā un 
turpmākajos gados.

Vasara tradicionāli ir atvaļinājumu laiks, kas nozīmē, ka 
brīvas dienas tuvākiem un tālākiem ceļojumiem, dārza dar
biem vai vienkārši atpūtai ar ģimeni plāno visi. Tostarp arī 
žurnālisti, veseli radio un televīzijas raidījumi un, protams, 
arī laikrakstu redakcijas. Arī “Ventspilnieks.lv” plāno doties 
nelielā, divu nedēļu garā atvaļinājumā, lai sakopotu spēkus 
jaunam un visai Latvijai svarīgam – priekšvēlēšanu – perio
dam, kad būs sevišķi svarīgi vērtēt, izvērtēt un izvēlēties. 
Esam pārliecināti, ka “Ventspilnieks.lv” šajā svarīgajā brīdī 
spēs palīdzēt – ar aktuālu informāciju, ar cēloņu un seku 
analīzi, ar notikumu vērtējumu. Lai palīdzētu jums būt noti
kumu centrā. Mūsu atvaļinājuma laikā ļausim arī saviem 
lasītājiem atvilkt elpu no nemitīgās sekošanas pilsētas un 
novada aktualitātēm, politiskajām un ekonomiskajām nori
sēm. Nav noslēpums, ka politiskā, ekonomiskā un sabiedris
kā dzīve vasaras pilnbriedā aprimst, dodot vietu festivāliem, 
sporta notikumiem, koncertiem un izbraucieniem pie dabas. 
Izbaudīt tos noteikti novēlam saviem lasītājiem un visiem 
ventspilniekiem, lai atkal un no jauna tiktos pēc divām nedē
ļām. Kā parasti: tikšanās laiku mainīt nedrīkst – piektdienās!

Uz tikšanos 6. jūlijā! 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Ventspils pilsētas domes Administratīvās komisijas darbība laika periodā no 2017. gada 19. jūnija līdz 29.sep-
tembrim bijusi neleģitīma, jo likums strikti nosaka, ka šādas komisijas darbojas tikai katra deputātu sasau-
kuma ietvaros. Tā kā līdz 29. septembrim administratīvās lietas turpināja skatīt vecā, iepriekšējā sasaukuma 
komisija, tad tas ir darīts prettiesiski un prettiesiski ir arī minētajā periodā komisijas pieņemtie lēmumi, teikts 
Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputātu šā gada  aprīļa iesniegumā Vides un reģionālās attīstības minis-
trijai (VARAM). Savā atbildes vēstulē VARAM piekritusi opozīcijas deputātu viedoklim. Līdz ar to ir pamats uz-
skatīt, ka minētajā laikā izskatītajās 300 administratīvo pārkāpumu lietās lēmumi pieņemti nelikumīgi, tādēļ 
iedzīvotājiem ir visas tiesības tos apstrīdēt. Ministrija par šo situāciju lūgusi skaidrojumu domes vadībai, pēc 
kura saņemšanas tad arī lems par turpmāko rīcību.

Kā Rīgā un Jūrmalā, 
tā Valmierā, Liepājā 
vai jebkurā citā lielā 
vai mazākā pilsētā ir 
daudz skaistu namu. 
Dažiem ir ļoti veicies, 
jo tie turpina savu dzīvi 
atjaunoti un apdzīvoti. 
Un tomēr ir ļoti daudz 
tādu arhitektoniski 
izcilu namu, kuri grimst 
aizmirstībā un stāv 
tukši. Vai arī ir apdzīvo-
ti, bet nevienam nav pa 
kabatai. Arī Ventspilī 
vēl ir diezgan tādu ēku, 
kas gaida savu kārtu 
sakopšanai. Pārsvarā 
tie pieder privātperso-
nām, uzņēmumiem vai 
arī VAS “Valsts nekus-
tamie īpašumi” (VNĪ). 
Tieši valsts pārziņā esošos trīs namus jau drīzā nākotnē gaida atdzimšana. 

VNĪ “briest” Gūtšmitu nama un bijušās 
mūzikas skolas ēku atjaunošanai

J au ilgu laiku tukša stāv ēka Kuldīgas ielā 2 jeb tā 
sauktais Gūtšmitu nams. Pilsētas arhitektūras pie
mineklis celts 19. gadsimta sākumā, bet mūsdie
nu veidolu ieguvis 19. gadsimta 70. gados. Tad 
nams piederējis koktirgotājam un kuģu būvētājam 

Gūtšmitam. Ēka pārbūvēta par savrupmāju, iekārtots 
unikāls un grezns interjers, no kura vēl atsevišķas vērtī
bas ir saglabājušās. Pagājušajā gadsimtā pēc 2. pasau

les kara, kad Latvijā ienāca okupācijas vara, ēkā kopš 1945. 
gada atradās milicijas daļa. Arī pēc neatkarības atgūšanas 
šajā namā saimniekoja policisti – te bija Valsts policijas 
Ventspils iecirknis. Kopš 2011. gada, kad policija izvācās no 
ēkas, Gūtšmitu nams ir stāvējis tukšs. Pirms pāris gadiem 
sākās runas, ka namā atkal kūsās dzīvība, taču – nekas nav 
mainījies.

Opozīcija: Ventspils domes Administratīvā 
komisija trīs mēnešus darbojusies neleģitīmi

Administratīvās komisijas sastāvs tika apstiprināts 
Ventspils domes pērnā gada 29.  septembra sēdē, reizē 
ar pārējām pašvaldības komisijām, kuru sastāvu veidojot, 
pašvaldība ignorēja trīs opozīcijas deputātu vēlmi pilnvēr
tīgi piedalīties pašvaldības darbā. Jaunievēlētā dome jau 
bija nostrādājusi trīs mēnešus, līdz tika izveidota leģitī
ma, jaunā deputātu sasaukuma Administratīvā komisija.  
Jāuzsver, ka Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodeksa 
(LAPK) 207. pants reglamentē, ka pašvaldības adminis
tratīvo komisiju apstiprina attiecīgās pašvaldības dome uz 
savu pilnvaru laiku, bet likuma “Par pašvaldībām” 19. 
panta pirmā daļa nosaka, ka iepriekšējās domes pilnvaras 
izbeidzas ar jaunievēlētās domes pirmo sēdi. 

Pirms opozīcijas deputāti Ģirts Kristovskis, Aivis 
Landmanis, Ivars Landmanis un Dace Korna vērsās ar 
iesniegumu VARAM, vēl 2018.gada februārī viņi cen
tās noskaidrot Ventspils pilsētas domes viedokli par 
Administratīvās komisijas darbības tiesiskumu laikā no 
2017. gada 19. jūnija līdz 29.septembrim. Tā kā no pil
sētas izpilddirektora Alda Ābeles skaidrojuma izrietēja, 
ka likuma pārkāpums ir attaisnojams ar nepieciešamību 
nodrošināt Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodeksā un 
citos normatīvajos aktos noteikto funkciju izpildi tiesisku
ma nodrošināšanai, kas, Ābeles kunga vārdiem runājot, 

nebūtu iespējams “šauri interpretējot LAPK 207. pantā ietver
to normu par pašvaldības administratīvās komisijas pilnvaru 
beigām”, tad opozīcijas deputāti saprata, ka jāvēršas pie paš
valdību darbu uzraugošās ministrijas, lai saņemtu vērtējumu 
par šādu pašvaldības “virtuozu” tiesību normu interpretāci
ju. Arī tāpēc, ka pilsētas izpilddirektora atbildē nav ne vārda 
par to, kādu iemeslu dēļ nebija iespējama savlaicīga pilsētas 
Administratīvās komisijas izveide. 

Vērts piebilst, ka Ābeles kungs, gluži vai humoreskas cienī
gā stilā nebija piemirsis norādīt, ka pašreiz Saeimā uz 3.lasī
jumu tiek virzīts likumprojekts “Administratīvo pārkāpumu 
procesa likums”, kurš vairs neparedz normu par pašvaldību 
administratīvo komisiju darbības termiņu. Jāatzīmē gan, ka 
jaunais administratīvo pārkāpumu procesa regulējums stāsies 
spēkā vien 2020. gada 1.janvārī,  turklāt tajā ir arī citas vērā 
ņemamas izmaiņas. Vadoties no Ābeles kunga loģikas jāpie
ļauj, ka tādā gadījumā nav spēkā arī administratīvie sodi, kuri 
paredz, piemēram, administratīvā pārkāpuma priekšmeta vai 
izdarīšanas rīka konfiskāciju, jo šādu soda veidu (tāpat kā 
pašvaldību administratīvo komisiju darbības termiņu normu), 
jaunajā Administratīvo pārkāpumu procesa likumā gluži vien
kārši vairs nebūs… 

 turpinājums 4. lpp.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Pieminēs Latvijas okupācijas 
dienu
Svētdien, 17. jūnijā plkst. 15 Meža kapos, 
pie Baltā krusta, notiks ziedu nolikšana un 
Latvijas Republikas okupācijas dienai vel
tīts piemiņas brīdis. Pieminēt 1940. gada 
17. jūnija prettiesiskos notikumus aicināts 
ikviens ventspilnieks. Pasākumā piedalīsies 
karavīri, zemessargi, pārstāvji no politiski 
represēto apvienības, Ventspils vīru kora 
grupa.

Staldzenes slavenā priede 
kritusi
Viens no Staldzenes pazīstamākajiem sim
boliem līdzās pašam stāvkrastam bija kras
ta smailē esošā vientuļā priede. Tomēr stāv
krasti ir pakļauti spēcīgai erozijai un krasta 
nobrukums pamazām tuvojās arī krasta sim
bolam – priedei, vidēji gadā par 23 metriem. 
Pagājušajā nedēļā tā nobruka.

“Užavas alum” aug 
apgrozījums un peļņa
Ventspils novada alus darītavas “Užavas 
alus” apgrozījums pagājušajā gadā pieau
ga par 3,2% un sasniedza 3,318 mlj. eiro. 
Tikmēr kompānijas peļņa sasniedza 428 521 
eiro, peļņa 2016. gadā bija vien 18,5 tūkst. 
eiro. Apgrozījumu pērn galvenokārt izde
vies palielināt saistībā ar pārdošanas apmē
ra pieaugumu vietējā tirgū, taču arī eks
porta tirgos bijis neliels realizācijas apmē
ru kāpums. Arī šogad plānots apgrozījuma 
pieaugums.

Pārbūvēs satiksmes pārvadu 
Dzintaru ielā
Tuvākajā laikā sāksies satiksmes pārva
da atjaunošanas darbi Maskavas ielā pār 
Dzintaru ielu. Darbi ilgs trīs mēnešus. 
Pārvadam nomainīs braucamās daļas un iet
vju asfalta segumu, apgaismojuma stabus un 
margas. Darbi izmaksās 444,3 tūkst. eiro un 
tos veiks SIA “CTB”, informē brīvosta.

Moderna un dārga 
rentgenogrāfijas iekārta
Ventspils slimnīcā iegādāta jaunākās paau
dzes rentgenogrāfijas iekārta. Tāda bija 
nepieciešama neatliekamās medicīniskās 
palīdzības sniegšanai un diagnostisko izmek
lējumu veikšanai pacientiem, nodrošinot pre
cīzus un mūsdienām atbilstošus digitālos 
rentgena un caurskatu izmeklējumus. Šādas 
jaunākās iekārtas izmaksā ļoti dārgi, tiesa, 
slimnīca precīzas izmaksas neatklāj.

Atbalsts jauniem IKT 
risinājumiem
Uzņēmumiem ir iespēja pieteikties Ventspils 
Digitālā centra rīkotajā informācijas un 
komunikāciju tehnoloģiju pilotprojektu kon
kursā. Tā ir iespēja saņemt Ventspils pašval
dības atbalstu savas ieceres realizācijai no 
2 tūkst. līdz pat 15 tūkst. eiro apmērā. Var 
iesniegt projektus, kas paredz jaunus risinā
jumus viedas pārvaldes, ekonomikas, mobili
tātes, vides, iedzīvotāju vai pilsētvides jomās. 
Pieteikšanās ilgs līdz 31. augustam.

“Bucher Municipal” kāpina 
izaugsmi
Ventspilī strādājošās ielu tīrāmo mašīnu ražo
tājas SIA “Bucher Municipal” apgrozījums 
pērn pieauga par 2,2 reizēm un sasniedza 
47,88 mlj. eiro. Ražotāja peļņa pieaugusi vēl 
straujāk – par 3,5 reizēm, sasniedzot 3,88 
mlj. eiro apjomu.

VENTSPILĪ

 turpinājums no 1. lpp.

Tie, kuri kaut nedaudz zina likuma varu 
laikā un telpā, lasot Ventspils izpilddirek
tora skaidrojumu par tiesību normām, var 
līdzjūtīgi pasmaidīt par šādu brīvu liriku. Arī 
deputāts Ģirts Valdis Kristovskis, kurš pie
krita "Ventspilnieks.lv" dot savu īso vērtēju
mu par šādu, ārpus Latvijas likumiem stā
vošu “kārtību” Ventspils pilsētas administra
tīvajā teritorijā, neatturējās no sev raksturī
gās zobgalīgās ironijas. Viņaprāt, “notikušais 
ir augstprātīgo nolaidība, kuras pamatā ir 
nesodāmības sajūta un nihilisms pret tiesis
kumu, pret nepieciešamību ievērot Latvijas 
likumu normas. Tā jau gadiem ir paraduši 
saimniekot Ventspils pilsētas domes vadītāji. 
Neviens pakaļ neskatās. Tāpēc ir tikai loģis
ki, ka pašvaldības priekšsēdētāja vietnieks 
J.Vītoliņš neskaitāmos gadījumos, kad tiek 
aizrādīts uz Ventspils pilsētas domes vadī
bas prettiesiskām, nedemokrātiskām dar
bībām, atrauc, ka tās ir jūsu domas, mēs, 
dome, paliekam pie savām.  Savukārt pret

Opozīcija: Ventspils domes Administratīvā 
komisija trīs mēnešus darbojusies neleģitīmi

tiesiski domes priekšsēdētāja amatu sagrā
bušais deputāts A.Lembergs šādās reizēs 
neslēpj neko un pasaka, kā tas ir – te nav 
Brisele, te ir Ventspils. Šādas politiskijuridis
kās nekultūras apstākļos pašvaldības izpildi
rektors A.Ābele  pat nemaz nemēģina iestā
ties par kaut kādu tiesiskumu ierēdņa profe
sionālās pašcieņas kontekstā. Moralizēšanai 
šeit nav nekāds jēgas. Tāpēc būs interesanti 
redzēt, kā rīkosies VARAM, kura bija spiesta 
piekrist mums, Ventspils pilsētas pašvaldības 
opozīcijas deputātiem, ka ir noticis nopietns 
likuma pārkāpums, kuram nav ne izskaidro
juma, ne attaisnojuma.” 

Savukārt Ventspils pilsētas domes opo
zīcijas deputāts Aivis Landmanis norāda, 
ka Venstpils pilsēta būtu daudz progre
sīvāka, attīstītāka, iedzīvotājiem tīkamā
ka, ja gadu desmitiem enerģija, miljoniem 
mērāmi pašvaldības līdzekļu netiktu tērē
ti citādāk domājošo ierobežošanai, valdošo 
butaforiskā tēla izcelšanai, vadības tiesiski 
apšaubāmai dāsnajai atalgošanai un vēlētā
ju balsu prettiesiskajai iegūšanai. “Gadījums 

ar administratīvo komisiju ir labi, ja ir viena 
tūkstošā daļa no tām nelikumībām un blēdī
bām, ko piekopj valdošie un par ko skaudri 
nākas maksāt visai sabiedrībai. Mūsu pilsē
ta jau vairāk kā desmit gadus netiek liku
mīgi vadīta, proti, to vada personas (priekš
sēdētājs, priekšsēdētāja vietnieki klāt esot 
priekšsēdētājam), kuras tiesiski to nemaz 
nevar darīt. Ikviens šajā laikā pieņemts 
lēmums var izrādīties nelikumīgs. Zivs pūst 
no galvas,” tā A.Landmanis.

Šobrīd situācijas risinājums ir VARAM rokās, 
un atliek vien cerēt, ka vērtējot vairāk kā trīs 
mēnešus ilgušo tiesībpārkāpumu Ventspils 
pilsētas domē, atbildīgie ierēdņi ņems vērā 
Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministra Kaspara Gerharda definēto aksio
mu attiecībā uz Lielvārdes novada domes 
lēmumu neatbilstību likumam “Par pašval
dībām”. Un proti, “demokrātija ir viens no 
valsts pamatprincipiem, kas, tāpat kā likums, 
ir jāievēro arī pašvaldībām. Šī principa pār
kāpšana ir necieņas izrādīšana pret vēlētā
jiem”. 

Līdzās Ventspils ostas Dienvidu molam, kurā jau šobrīd norit apjomīgi sakopšanas darbi, svaigu veidolu drīzā nākotnē iegūs arī 
Ziemeļu mols. Šobrīd ir izsludināts atklāts konkurss par tiesībām veikt pilsētas ostas Ziemeļu mola atjaunošanu, tā dodot zaļo 
gaismu vērienīgajam projektam. Kā skaidro Ventspils brīvostas pārvaldē, veicamo darbu apjoms būs ļoti apjomīgs – tie ilgs gan-
drīz divus gadus un būs pēdējo gadu laikā lielākais hidrotehnisko būvju atjaunošanas projekts. Pretendenti var iesniegt savus 
pieteikumus konkursā līdz šī gada 10. jūlijam.

S 
acensību trase (attē
lā) virzīsies pa seko
jošu maršrutu: no 
starta vietas pie 
Piedzīvojumu parka, 

tālāk pa Saules, Pētera un 
Ganību ielām, pa Lielo prospektu, Kroņa, 
Loču, Krišjāņa Valdemāra un Ostas ielu, 
apgriešanās punkts pie Krišjāņa Valdemāra 
pieminekļa, atpakaļ pa Ostas, Krišjāņa 
Valdemāra, Kapteiņu un Kroņa ielu, Lielo 
prospektu, pa Ganību, Jūras, Kuldīgas ielu, 
Lielo prospektu, pa Ganību, Pāvila, Kuldīgas, 

Gatavojas gandrīz divus gadus ilgiem Ziemeļu mola pārbūves darbiem

P 
ēc brīvostā stāstītā, Ventspilī 
Ziemeļu mols ir stratēģiski viena 
no nozīmīgākajām ostas hidrobū
vēm. To veido dambis, kas no 
sauszemes iestiepjas jūrā un tā 

palīdz aizsargāt ostu un pilsētu no viļņiem, 
ledus un smilšu sanesumiem. Tomēr arī 
turpmāk tikai retais varēs pastaigāties pa  
molu, jo, atšķirībā no ventspilnieku un pil
sētas viesu iecienītās pastaigu vietas pa 
Dienvidu molu, Ziemeļu mols ir ierobežotas 
pieejamības teritorija, turklāt tajā notiek arī 
kravu pārkraušanas darbi, kuru veikšanai 
jāievēro īpaši liela drošība.

Abiem Ventspils ostas moliem to tagadē

jā veidolā ir jau vairāk nekā 100 gadu ilga 
vēsture. Tomēr ilgajā pastāvēšanas vēsturē 
tik apjomīga apmēra atjaunošanas un pār
būves darbi pieredzēti vien pagājušā gad
simtā starp 70. un 90. gadiem, skaidro brī
vostā. Tiesa, ik pa laikam notiek kāds lielāks 
rekonstrukcijas projekts. Piemēram, pirms 
trim gadiem Ziemeļu mola viļņu aizsargsie
nas rekonstrukcija. Šī 1976. gadā celtā aiz
sargsiena ir 318 metru gara un tās zemūdens 
daļa sniedzas 6,8 metru dziļumā. Šoreiz 
būtiskākie plānotie darbi ir mola tetrapodu 
un betona masīvu krāvuma papildināšana ar 
jauniem, tāpat mola fasādes sienu hermeti
zēšana un mola paša monolitizēšana, kā arī 

tehnoloģiskā cauruļvada kanāla demontāža 
un jaunas brauktuves izbūve.

Droši vien nav tāda ventspilnieka, kurš 
nezinātu, ka šobrīd aktīvi norit Dienvidu 
mola atjaunošanas darbi. Pēdējie nozī
mīgie atjaunošanas darbi Dienvidu molā 
veikti pagājušā gadsimta 90. gadu vidū. 
Būtiskākie veicamie darbi ir pusotra tūk
stoša mola tetrapodu krāvuma papildinā
šana, segumu atjaunošana, fasāžu remonts 
un jauna apgaismojuma izbūve visā mola 
garumā. Kopējās mola atjaunošanas izmak
sas ir 2,4 mlj. eiro. Ziemeļu mola gadījumā 
izmaksas varēs zināt pēc konkursa noslēg
šanās. 

Maratona laikā būtiski satiksmes ierobežojumi!

Bērzu, Ganību un Krustkalnu ielu līdz finišam 
pie Piedzīvojumu parka.

Laikā no plkst.9 līdz 15.30 vietās, kur atra
dīsies policijas kontroles posteņi, trasi būs 
iespējams šķērsot: Saules – Inženieru, Ganību 
– Inženieru, Jūras – Kuldīgas, Jūras – Ganību un 
Karlīnes – Kapteiņu ielu krustojumos. 

Laikā no plkst.9 
līdz 10, kā arī no 
plkst.12 līdz 15.30 
arī policijas kontroles 
posteņos varēs šķēr
sot trasi arī Vasarnīcu 
ielas un Lielā pros
pekta krustojumā.

Kā redzams kartē, 
izbraukšana no tra
ses iekšienē esoša
jiem dzīvojamajiem 
kvartāliem būs iespē
jama Riņku – Puķu – 
Pāvila – Priežu ielu 
rajonā pa Inženieru 
ielu, krustojumos ar 
Ganību ielu un Saules 
ielu, bet Ostgala rajo
nā (Karlīnes – Znotiņu 
– Patversmes – 
Zvejnieku – Austrumu 
– Smilšu ielas) 
Karlīnas ielas krusto
jumā ar Kapteiņu ielu.

Ventspilniekiem, 
bet jo īpaši pilsē

tas viesiem, kuri vēlēsies svētdien nokļūt 
pludmalē, Pludmales akvaparkā, Brīvdabas 
muzejā, Piejūras kempingā un citos apska
tes objektos, labākais pārvietošanās ceļš būs 
pa Inženieru ielu. Taču jāatceras, ka noteiktos 
brīžos var izveidoties garas sastrēguma rin
das un pārvietošanās laiks var ieilgt. 

Šajās brīvdienās Ventspilī 
divas dienas notiks ikgadē-
jais Ventspils Piedzīvojumu 
parka maratons. Lielākais 
notikums ir lielās sacensī-
bas svētdien, 17.jūnijā, kad 
Ventspils pilsētas centrs 
būs lielā mērā slēgts, bet 
ielās skries pāris tūkstošu 
dalībnieku. Līdz ar to ir 
paredzēti arī plaši satiksmes 
ierobežojumi, kas daudziem 
šķiet pašsaprotami. Tomēr 
ne mazums vienmēr ir tādi, 
kuri to nezināja vai arī rūc, 
ka nevar nekur tikt. Vents-
pils pilsētas Sporta pārvalde 
izplatījusi karti, kurā labi 
var redzēt slēgtās ielas un 
vietas, kur apbraukt slēgtos 
posmus.
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Dzimtenes svētās smiltis

 “TAD ATDUSĒŠOS TAVĀ SMILTĀJĀ...”
Vēlākā sarunā Alberts pastāsta, ka ar 2014. gadā aizsau

lē aizsaukto sieviņu labā saticībā kopā nodzīvoti sešdesmit 
gadu, bet kapsētas apmeklējums nav tikai mīļai viņas pie
miņai. Tā vienlaikus ir arī tāda kā rituāla  pateicība liktenim 
un savai brīvību izcīnījušajai tautai, ka viņam Dieva nolemta
jā laikā būs iespēja apgulties šeit, dzimtenes smiltājā blakus 
dzīvesbiedrei, nevis tikt citu līķu kaudzes vidū ar buldozeru 
iestumtam masu kapā kaut kur Sibīrijā, kā tas viņa acu priek
šā pirms septiņdesmit gadiem noticis ar simtiem citu politiski 
represēto, starp kuriem tolaik bijis arī viņš. 

“No Rīgas Centrālcietuma 1947. gada rudenī mani kopā 
ar tādiem pat likteņa biedriem lopu vagonā aizveda uz 
Kemerovas apgabalu Sibīrijā, kur taigā vajadzēja gāzt mežu. 
Mīnusos tur jau bija pāri piecdesmit, bet dzīvot vajadzēja 
ar dzeloņdrātīm apvilktā klajumā, neapkurināmās, no egļu 
zariem uzslietās būdās. Gulējām apģērbušies, man kā jaunā
kajam nācās būt malējam, kur visaukstāk, jo vidējie saspie
dušies viens otru tomēr kaut cik sildīja. Gandrīz ik rītu no šiem 
skuju slieteņiem tika iznests kāds sastindzis ķermenis un aiz 
žoga uzkrauts citu mirušo blāķim,  jo izrakt kapu dziļi sasa
lušajā zemē badā izģindušajiem notiesātajiem nebija spēka. 
Pavasarī, kad virskārta sāka atkust, buldozers izšķūrēja nedzi

Ziemās un vasarās. Rudeņos un pavasaros. Jeb
kādos nokrišņu un gaisa temperatūras apstākļos 
jau trīs ar pusi gadus katru rītu pie Ventspils Meža 
kapiem noteiktā vietā ar automašīnu piebrauc 
kāds sirms kungs. Viņu sauc Alberts Gūtmanis. Ar 
divām svecītēm rokās kalsnais neliela auguma 
vīrs iet pie melnā granītā kalta pieminekļa, kurā 
iegravēti  Veltas un Alberta Gūtmaņu vārdi. Veltai 
klāt arī mūža pirmie un pēdējie gadskaitļi, bet 
Albertam norādīts tikai dzimšanas laiks – 1928. 
gada 2. decembris, jo tikai Dievs un liktenis lems, 
kad būs rakstāmi pēdējie cipari. Pēc svecīšu aiz
dedzināšanas Alberts pasmaida: “Kamēr veselība 
turas, no šīs pasaules nekur prom steigties negra
sos. Dzīvot kļūst aizvien labāk un interesantāk...” 

ļu tranšeju, kurā ar tehnikas palīdzību sastūma to, kas no cil
vēkiem vēl bija palicis, virsū uzraušot nelielu kārtiņu zemes,” 
gadi nav dzēsuši skaudrumu Alberta stāstījumā. 

 UTIS DEDZINĀJA UGUNSKURĀ
“Man toreiz bija tikai septiņpadsmit, parastos apstākļos 

tādā vecumā par iznīcību vispār nedomā. Bet lēģerī nāve bija 
kļuvusi par baisu ikdienu, ko daudzi gaidīja kā atpestīšanu 
no bada, sala un necilvēcīgā darba. Un no neiznīdējamajām 
utīm, kuras no novilktajiem krekliem kaut daļēji centāmies 
izpurināt taigā virs ugunskura. 

Nometnē bijām vairāki latvieši un par nāves tuvumu, lai 
nepiesauktu nelaimi, centāmies nerunāt. Vēlāk sapratu, ka 
mani un droši vien arī pārējos toreiz šausmināja ne tik daudz 
pati nāves iespējamība, cik pazemojošā varbūtība pēc tam 
tikt iegrūstam bedrē kopā ar dubļiem. Jā, ikviens mūžs agrāk 
vai vēlāk beidzas, bet visiem bija atmiņā, ka Dzimtenē aizgā
jējus mūžībā izvadīja ar ziediem un labiem vārdiem, svētītā 
vietā apsedza ar tīrām, baltām smiltīm, vēlāk gāja apciemot 
un domās parunāties. Pie masu kapa taigā neatnāks neviens 
no tuvajiem, varbūt tikai lapsas un vilki tos mēģinās izka
šāt, kamēr visu nepārņems zāle un brikšņi,”padomju režīma 
tādam liktenim lemtais un gandrīz vai brīnumainā kārtā izdzī
vojušais vīrs ir gandarīts, ka tomēr atgriezies tēvu zemē un 
gaišā mierā var ļauties dzīves rimtajam ritējumam atvēlēto 
gadu robežās. Kaut gan rāmums līdzšinējā Alberta mūžā bijis 
visai nosacīts, un ikdienu arī tagad piepilda milzums pienāku
mu gan sabiedriskajā, gan personīgajā dzīvē, bet Alberts grib 
ievērot stāstījuma secību. 

BADA LAIKĀ DALĪTS RIECIENS
“Esmu dzimis mežsarga mājās “Klaņos” Ziru pagastā kā 

vecākais dēls Ernesta un Ievas Gūtmaņu ģimenē, kurā kopu
mā bijām desmit bērnu. Bez manis šai saulē vēl ir māsas 
Milda un Benita. Tēvs bija amatnieks, pieprata mūrnieka un 
koka darbus, sezonas laikā līga par laukstrādnieku pie liel
gruntniekiem. Māte bija aizņemta ar saimniecības darbiem 
mājās un bērnu aprūpēšanu,”Alberts atceras, ka vecāki turē
juši rūpi par bērnu izglītošanu, jo, tiklīdz viņam pienākuši sko
las gadi, kuplā ģimene pārcēlusies uz Ventspili, tuvāk mācību 

iestādei. Pašaustas vadmalas uzvalku skolas 1. klasei astoņ
gadīgais zēns vasarā nopelnījis, kalpojot par ganiņu pie vecā
ku radiniekiem Lečos. 

”Varbūt tāpēc es kā pusaudzis spēju padomju miliču sitie
nus panest un vēlākos katorgas darbus mežu gāšanā Sibīrijā 
izturēt, ka bija lauku zēna rūdījums,” Alberts atceras, ka tiem, 
kas izpildīja mežizstrādes normu, lēģerī izsniedza 750 gramu 
melnmaizes, bet vārgākiem pienācies tikai 300, kas faktiski 
nozīmēja lēnu, bet nenovēršamu bada nāvi. 

Tagad pašam šķiet gandrīz neticami, bet toreiz biedriskuma 
sajūta bija tik stipra, ka daļu no sava rieciena spēju atdot vār
guma piemeklētajam Valentīnam Pļavarājam, ar kuru kopā 
Ventspilī tikām līmējuši pretpadomju uzsaukumus, izdevām 
pagrīdes organizācijas žurnālu un gatavojāmies cīnīties par 
Latvijas atbrīvošanu no okupantiem. Valentīns izdzīvoja un 
atgriezās Ventspilī, kādu laiku šeit kopā pat strādājām,” arī 
tagadējā pārpilnībā Alberts apzinās maizītes patieso vērtību.  

NEPILNGADĪGOS TIESĀJA KARA TRIBUNĀLS
Mācības Alberts sācis vēl brīvās Latvijas laikā Ventspils 

pamatskolā, kas tolaik atradusies pavisam netālu no viņu 
dzīvesvietas, Avotu un Pils ielas satecē. Pēc padomju otrās 
okupācijas mācīties vajadzējis citās telpās, Užavas ielā 8, taču 
iegūt pamatskolas izglītību zēnam tā arī nav izdevies. Viņš 
kopā ar vēl vairākiem vienaudžiem kā Latvijas Nacionālās 
jaunatnes organizācijas (LNJO) dibinātājs un dalībnieks ares
tēts, apsūdzēts kontrrevolucionārā darbībā, dzimtenes node
vībā un neatļautā ieroča glabāšanā, un līdz ar V. Pļavarāju 
un Viktoru Fominu notiesāts ar brīvības atņemšanu uz des
mit gadiem, sodu izciešot koncentrācijas nometnē, ko oficiāli 
dēvēja par labošanas darbu nometni. Līdz ar viņiem Iekšlietu 
ministrijas Kara tribunāls ar brīvības atņemšanu no pieciem 
līdz sešiem gadiem sodījis vēl piecus līdzīga vecuma skol
niekus – Edvīnu Pļavarāju, Ziedoni Anti, Zigfrīdu Vecrumbu, 
Skaidrīti Vecrumbu un Regīnu Griestiņu.  Arī trīs skolotājus: 
Ausmu Dusu, Jāni Šepti un Emīliju Eglīti,  kas par audzēkņu 
nelegālo darbību zinājuši, bet nav par to informējuši oku
pācijas varas iestādes, citiem vārdiem, nav savus audzēkņus 
nodevuši. 

Nacionālo partizānu piemiņas pasākumā. Pirmais no labās – Alberts.

Alberts ( pirmais no kreisās) politiski represēto piemiņas 
pasākumā Ventspilī. Stādot piemiņas ozolu Likteņdārzā, 2017. gads. Godināšana darba vietā Ventspilī.

Ar sieviņu Veltu kāzu dienā.
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RUBRIKA: 

Kā stāsta VNĪ, Ventspilī ieceres un uzdevumi nav 
apstājušies, tādēļ joprojām tiek turpināti sagatavoša
nas darbi Gūtšmitu nama pielāgošanai valsts vienotā 
klientu apkalpošanas centra izveidei. Šajā ēkā atra
dīsies arī valsts institūciju – Finanšu, Labklājības un 
Tieslietu ministrijas darbinieki, šeit notiks arī Ventspils 
pilsētas pašvaldības darbinieku izvietošana darbam 
piemērotās mūsdienīgās telpās.

Pavisam cits stāsts ir par bijušajām Ventspils 
Mūzikas vidusskolas ēkām Kuģinieku ielā 2 un Pils 
ielā 38. Savulaik vieni no krāšņākajiem Ventspils 
namiem tuvākajos gados arī piedzīvos iespaidīgas 
pārvērtības. Ēkas, kuras avārijas stāvokļa dēļ tika aiz
liegts ekspluatēt, jau ilgāku laiku stāv tukšas un ne 
viens vien nodomāja, ka šie nami ir lemti aizmirstī

VNĪ “briest” Gūtšmitu nama un bijušās 
mūzikas skolas ēku atjaunošanai

PAR VAIRĀK NEKĀ 17 000 EIRO PAPLAŠINĀS 
OPTISKO DATU PĀRRAIDES TĪKLU

Ventspils pilsētas optiskā datu pārraides tīkla paplašināšanas īstenošanai no 
pašvaldības budžeta tiks atvēlēti 17 074 eiro.

Pilsētas optisko datu pārraides tīklu pilsētā uztur Ventspils Digitālais centrs, 
nodrošinot koplietošanas infrastruktūru visām pašvaldības iestādēm un  kapi
tālsabiedrībām, kā arī pilsētas publiskā bezvadu tīkla un pilsētas vienotās video 
novērošanas sistēmas darbību. Lēmumprojektā skaidrots, ka nepieciešams 
nodrošināt papildus kapacitāti tieši Ventspils industriālajai zonai Ventas labajā 
krastā un izveidot tās cilpveida savienojumu ar tīkla segmentu Ventas kreisa
jā krastā. Tādēļ ir vajadzība paplašināt pilsētas optisko datu apraides tīklu. To 
plānots īstenot, izveidojot kabeļu atzaru esošā kanalizācijā no Ventas apļa līdz 
datu centram Naftas ielā 11a, kā arī izbūvējot optisko datu pārraides tīkla ieva
du PSIA “Ventspils reiss” galvenajā ēkā Robežu ielā 7, norāda dome.

Optiskā datu pārraides tīkla paplašināšana vienlaikus arī nodrošinās Ventspils 
pilsētas pašvaldības iestādēm, kapitālsabiedrībām un Ventspils Augsto tehnolo
ģiju parkam rezervētu savienojumu ar datu rezerves kopēšanas mezglu Digitālā 
centra telpās, teikts domes skaidrojumā. 17 tūkst. eiro ir tā summa, kādu paš
valdība ik gadu iegulda optiskā datu apraides tīkla attīstībā. Kopumā šis tīkls ir 
izveidojies ļoti plašs, kur dzīslu kopgarums sasniedz teju 3,5 tūkst. kilometru.

150 000 EIRO ATVĒL KULTŪRAS CENTRA 
GAISMU UN SKAŅU TEHNIKAI

Ventspils Kultūras centra vajadzībām Ventspils pilsētas pašvaldība atbalstīju
si jaunu gaismu un skaņu tehnikas iegādi, šim nolūkam tērējot 150 000 eiro.

Domes lēmumā skaidrots, ka šie līdzekli nepieciešami Kultūras centra iekš
telpu stacionārās gaismu tehnikas un brīvdabas pasākumu apskaņošanas teh
nikas iegādei. Tie ir piešķirti nolūkā nodrošināt centra darbību, turpinot organi
zēt daudzveidīgu un mūsdienu interesēm atbilstošu kultūras dzīvi, uzlabojot un 
pilnveidojot pasākumu nodrošināšanai nepieciešamo tehnisko aprīkojumu un 
materiāli tehnisko bāzi. Lielākā daļa jeb 110 000 eiro būs nepieciešami apska
ņošanas tehnikas iegādei, kura daļēji jau tagad un pakāpeniski nākotnē nomai
nīs esošo brīvdabas pasākumu apskaņošanas iekārtas. Savukārt Kultūras centra 
lielās zāles gaismas tehnikas daļējai nomaiņai nepieciešami 40 000 eiro.

Atsevišķā lēmumprojektā atbalstīta arī 11 852 eiro piešķiršana Kultūras centram 
ekrāna un tā darbībai papildus nepieciešamo risinājuma elementu iegādei. 

Visi līdzekļi piešķirti no Ventspils pilsētas pašvaldības šī gada ziedojumu un 
dāvinājumu budžeta – pilsētas attīstības fondā plānotā ieņēmumu pārsvara pār 
izdevumiem, norādīts domes lēmumā.

SAULES IELĀ IEKŠPAGALMS IEGŪS ATJAUNOTU STĀVLAUKUMU
Ventspils pilsētas dome piešķīrusi līdzfinansējumu 28 095 eiro apmērā auto

mašīnu stāvlaukuma atjaunošanai Saules ielā 114 iekšpagalmā.
Plānots, ka fiziski un morāli novecojušajā iekšpagalmā tiks veikta veco beto

na atbalsta sienu demontāža, nomainīts asfalta segums, izbūvēti soliņi, bet ietvi 
gar mājas izeju ieklās ar bruģakmeni. Pirms darbu veikšanas paredzēts izstrā
dāt tehnisko dokumentāciju – apliecinājuma karti. Iekšpagalmā esošās vecās 
un nokalpojušās betona flīzes nomainīs pret bruģi. Kopējās būvdarbu izmaksas 
ir 36 283 eiro.

TŪRISTUS VIZINĀS ARĪ VELORIKŠĀS 
VAI TŪRISTU VILCIENIŅOS

Ventspils pilsētas dome apstiprināja saistošos noteikumus “Par specializē
tajiem tūristu transportlīdzekļiem Ventspils pilsētā” paredz, ka komersanti pa 
saskaņotiem maršrutiem varēs vizināt gan Ventspils iedzīvotājus, gan pilsētas 
viesus. Piemēram, ar tūristu autobusiem, vilcieniņiem, velorikšām un citiem 
specializētiem tūristu transporta līdzekļiem.

Tāpat noteikumos iekļautā kārtība noteiks, kādā veidā tiek reģistrēti specia
lizētie tūristu transportlīdzekļi, apstiprināti to kustības maršruti un nodrošināta 
to tehniskā stāvokļa kontrole un atrunāti specializēto tūristu transportlīdzekļu 
izmantošanas nosacījumi. Atbildīgā par uzraudzību ir Ekonomikas nodaļa.

Tāpat dome arī grozījumus pašvaldības iestāžu maksas pakalpojumu cenrādī, 
papildinot tos ar attiecīgu maksas pakalpojumu. Domē skaidroja, ka tas nepie
ciešams, lai arī turpmāk Ventspils pilsētas dome varētu izsniegt licences kartītes 
taksometru pakalpojumu sniedzējiem.

PIECIEM SOCIĀLĀ ATBALSTA PROJEKTIEM SADALA 6000 EIRO
Šogad iedzīvotāju sociālā atbalsta finansēšanas konkursā Ventspils dome 

atbalstījusi piecus projektus, starp visiem sadalot atvēlētos 6000 eiro.
Ventspils pilsētas Sociālais dienests norāda, ka kopumā tika iesniegti septiņu 

projektu piedāvājumi no sešiem pretendentiem, tomēr, ņemot vērā projektu 
atbalstam paredzēto noteikto pašvaldības budžeta finansējumu, atbalstu saņē
ma tikai pieci projekti. 

Lielākais atbalsts 1433 eiro apmērā piešķirts biedrībai “Integrācijas inkuba
tors” specializētas iekārtas iegādē, ar kuras palīdzību tiks sniegts pakalpojums 
personām ar īstermiņa vai ilgtermiņa kustību traucējumiem. 1397 eiro piešķirts 
krīzes centra ģimenēm ar bērniem “Paspārne” projektam, kura laikā notiks 
apmācības pusaudžu vecākiem, palīdzot viņiem labāk izprast savus bērnus 
un viņu vajadzības un mazināt pusaudžu uzvedības problēmas, kā arī sekmē
jot pozitīvu pusaudžu emocionālo attīstību. Nodibinājuma “Saggara” projekts 
paredz rīkot atbalsta pasākumus bērniem un jauniešiem: sociāli mazaizsargā
tām iedzīvotāju grupām tiks attīstītas dzīvē nepieciešamās prasmes un pie
dāvātas saturīgas brīvā laika pavadīšanas iespējas. Šis projekts saņēmis 1273 
eiro. Bet Ventspils pensionāru biedrībai “Liedags” piešķirti 1108 eiro, lai pen
sionāri varētu nopirkt nepieciešamos materiālus rokdarbu pulciņu vajadzībām, 
kā arī iegādātas saimniecības preces un tehnika biedrības darbības organizē
šanai. Ventspils Tehnikums realizēs projektu par meistarklases rīkošanu senio
riem mūsdienu virtuves nozīmei latviešu godu svinēšanā, saņemot šim mēr
ķim 708 eiro. 

VESELU GADU KLUSUMS, UN TAD...
Veselu gadu jaunuzceltā un izdaudzinātā piestātne 

bija tukša no kravām. Tās operators SIA “Eurohome 
Latvija”, kurš “interesantā” kārtā tiesības uz šīs pie
stātnes izmantošanu bija ieguvis ilgi pirms tās izvei
des, ar kravu plūsmas nodrošināšanu nesteidzās. 
Vēl vairāk, ar VBP gādību, SIA “Eurohome Latvija” 
tika nodrošināta īpaša pretimnākšana no VBP puses, 
atliktu maksājumu un neizdarību notušēšanas veidā.  
VBP īpašo attieksmi neietekmēja pat fakts, ka SIA 
“Eurohome Latvija” līdz pat 2016. gada vasarai nebi
ja pārkrāvusi nevienu tonnu kravas.

2016. gada aprīlī VBP lepni bazūnē: no Liepājas ir 
ievesti divi mobilie celtņi "Gottwald" un uzstādīti 12. 
piestātnē, kurā jau drīzumā sāksies pirmie kravu pār
kraušanas darbi.

Tie arī tika realizēti. 2016. gadā SIA “Eurohome 
Latvija” 12. piestātnē pārkrāva 341 000 tonnu, 2017.
gadā attiecīgi 632 000 tonnu čuguna sakausējumus.

VAI VARĒTU BŪT TĀ, 
KA JAUNĀ 12. PIESTĀTNE IR SALAUZTA?

2018. gada pavasarī čuguna lējumu pārkraušanas 
darbi 12. piestātnē ir apsīkuši. Klīst runas, ka jau
nais VBP lepnums ir salauzts. Piestātnes klājs vietām 
esot nosēdies līdz pat pusmetram, tās enkursiena, 
daļā zem ūdens līmeņa, esot nopietni izvirzījusies uz 
Ventas pusi. Respektīvi, 12. piestātnei esot nopietni 
bojājumi, kuri to neļauj ekspluatēt ierastajā ritmā un 
kuru dēļ VBP var nākties ES Kohēzijas fondam atmak
sāt tā sniegto finansējumu.

DOMĒ LEMTAIS

Vai varētu būt tā...?
Ne tik sen, 2015. gada aprīlī, tika nodota ekspluatācijā 12. piestātne – jaunākā dziļūdens piestātne 
Ventspils ostā.  Piestātne atrodas teritorijā, kas stiepjas no sulu termināla līdz paceļamajam tiltam 
un līdz ar šīs piestātnes nodošanu ekspluatācijā ir pabeigta piestātņu līnijas apgūšana Ventas upē. 
Toreiz Ventspils brīvostas pārvalde (VBP) informēja, ka piestātnes būvniecībā ir izmantoti arī ES 
Kohēzijas fonda līdzekļi, tā izmaksājusi 15,54 miljonus eiro bez pievienotās vērtības nodokļa un, 
ka šo inženiertehnisko būvi būvēja pilnsabiedrība “Hochtief Solutions, LNK Industries”.  VBP šo pro-
jektu nosauca par būtisku ieguldījumu Ventspils brīvostas infrastruktūras attīstībā, kurš nodrošinās 
ģenerālkravu un beramkravu apgrozījuma palielināšanos. 

KURŠ ATBILDĒS? 
Vai varētu būt tā, ka SIA “Eurohome Latvija” ir īpašs 

Ventspils amatpersonu lobēts, iespējami tām piede
rošs projekts, kura valdes priekšsēdētājs Jānis Lubiņš 
vienlaikus ir VBP pārstāvis un Ventspils augstāko 
amatpersonu uzticības persona?

Vai varētu būt tā, ka 12. piestātne, pretēji ES 
Kohēzijas fondu noteikumiem, tika rekonstruēta spe
ciāli SIA “Eurohome Latvija” vajadzībām un šādas 
shēmas iespējamību varas gaiteņos lobēja Ventspils 
augstākās amatpersonas?

Vai varētu būt tā, ka piestātnes nestspējai neatbil
stošo kravu, čuguna lējumus, SIA “Eurohome Latvija” 
piesaistīja, lai VBP ātri varētu sasniegt ES Kohēzijas 
fonda nosacījumus, proti, kravu tonnāžu, kura mazi
nātu ES fonda līdzekļu atmaksas riskus ES par kravu 
apjoma nesasniegšanu?

Vai varētu būt tā, ka 12. piestātne gan no VBP, gan 
no SIA “Eurohome Latvija” puses tika apzināti neat
bilstoši ekspluatēta, kā rezultātā tai ir radušies būtis
ki bojājumi?

Vai varētu būt tā, ka pastāv būtisks risks VBP atmak
sāt ES Kohēzijas fondam tā piešķirtos līdzekļus 12. pie
stātnes rekonstrukcijai , kā arī VBP nāktos meklēt finan
sējumu tās pašas piestātnes kapitālajam remontam?

Vai varētu būt tā, ka par daudzmiljonu zaudējumu 
radīšanu VBP pie atbildības ir saucamas VBP aug
stākās amatpersonas, tai skaitā valdes locekļi Aivars 
Lembergs, Jānis Vītoliņš, Guntis Blumbergs, Didzis 
Ošenieks, Ventspils brīvostas pārvaldnieks Imants 
Sarmulis un citas VBP atbildīgās amatpersonas. 

 turpinājums no 1. lpp. bai. Taču, kā jau “Ventspilnieks.lv” iepriekš rakstīja, 
šobrīd ir izstrādāta iecere, ka šajos namos pēc pāris 
gadiem mitināsies Mūzikas vidusskolas un Ventspils 
Tehnikuma audzēkņi.

Saistībā ar šiem namiem VNĪ norāda, ka par nākot
nes plāniem vēl pāragri runāt, lai gan aktivitāte 
ir. Proti, VNĪ nākotnes plānos tiek meklēts Eiropas 
Savienības finansējums tālākai iespējamai attīstībai. 
Skaidrs, ka šo ēku, kā arī Gūtšmitu nama rekonstruk
cijas būs dārgi projekti, jo īpaši lielie nami Kuģinieku 
un Pils ielā. Ēkas ir, kā saka, nolaistas līdz kliņķim, un 
tādu atjaunošana izmaksā ļoti dārgi.

Kopumā VNĪ pārziņā visā valstī ir vairāk nekā 500 
ēku īpašumu 1,8 miljonu kvadrātmetru platībā un vai
rāk nekā 4100 zemes īpašumu vairāk nekā 10 miljonu 
kvadrātmetru platībā. Uzņēmums dibināts 1996.gadā, 
tā simtprocentīgs akcionārs ir Finanšu ministrija. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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No “Latrostrans” pieprasa 
piedzīt 66,74 mlj. eiro
Latgales apgabaltiesa nolēmusi piedzīt no SIA 
“LatRosTrans” par labu AS “Polocktransneft 
Družba” 66,74 mlj. eiro saistībā ar prasī
tājai piederošās naftas prettiesisku izsūk
nēšanu un pārdošanu. Prasības iesniedzēji 
uzskatīja, ka tehnoloģiskā nafta, kas atradās 
“LatRosTrans” piederošajos naftas vados, ir 
prasītājas īpašums.

Milzu ugunsgrēks Ādažu 
poligonā
Aizvadītajā svētdienā milzu ugunsgrēks izcē
lās Ādažu poligonā vismaz 300 ha platībā. 
Dzēšanas darbos iesaistīti plaši resursi, tai 
skaitā arī Gaisa spēku helikopters. Uguns lies
mu nodarītos zaudējumus vēl grūti aplēst, jo 
cietušas ļoti dažāda veida platības, tāpat arī 
par iespējamajiem ugunsgrēka izcelšanās 
iemesliem vēl notiek izmeklēšana.

Sācies priekšvēlēšanu 
aģitācijas periods
Latvijā oficiāli sācies 120 dienu ilgais priekš
vēlēšanu aģitācijas periods pirms rudenī 
paredzētajām Saeimas vēlēšanām. Tas ilgs 
līdz 6. oktobrim. Deputātu kandidātu sarak
stu iesniegšana 13. Saeimas vēlēšanām 
notiks laikā no 18. jūlija līdz 7. augustam. 
Likums nosaka pienākumu partijām uzskaitīt 
un norādīt vēlēšanu ieņēmumu un izdevu
mu deklarācijā visus ieņēmumus un izdevu
mus, kas radušies laika posmā no 120. die
nas pirms vēlēšanām līdz vēlēšanu dienai.

“Facebook” komanda 
uzraudzīs Saeimas vēlēšanas
Sociālā tīkla “Facebook” administrācijā izvei
dota komanda, kas pievērsīs īpašu uzmanī
bu Saeimas vēlēšanām. Valdības paspārnē 
izveidota vēlēšanu drošības koordinācijas 
grupa, kuras mērķis ir sagatavoties iespēja
miem informācijas telpas apdraudējumiem 
pirms vēlēšanām. Tajā ir visu ministriju, 
Satversmes aizsardzības biroja un Drošības 
policijas pārstāvji. Grupas veidošana uzticē
ta Gunai Šnorei, kura ir stratēģiskās komu
nikācijas padomniece premjeram Mārim 
Kučinskim.

Iebildusi ASV, izbrāķējusi 
Latvija
ASV ir iebildusi iecerei “ABLV Bank” pašlikvi
dācijas procesā iesaistīt Latvijas puses audito
rus “Ernst&Young”, tikmēr Latvija, iespējams, 
atteikusies no starptautiski plaši pazīstamās 
ASV kompānijas “Kroll” piesaistes likvidēša
nas uzraudzībai, liecina TV3 raidījuma “Nekā 
personīga” informācija. ASV iebildumi iesais
tīt Latvijas puses auditorus “Ernst&Young”, 
iespējams, saistīti ar to, ka šī firma savulaik 
jau veikusi bankas pasūtītus auditus.

Par gāzi būs jāmaksā dārgāk
1. jūlijā pieaugs dabasgāzes tarifi mājsaim
niecībām. Ja gāzes patēriņš ir līdz 500 m3 
gadā, dabasgāzes izmantošanai par kurinā
mo tarifs, ieskaitot akcīzes nodokli un pie
vienotās vērtības nodokli, būs 0,77 eiro par 
1 m3, kas ir pieaugums par gandrīz 10%. 
Mājsaimniecībām ar patēriņu no 50025 
000 m3 gadā tarifs, ieskaitot nodokļus, būs 
0,47 eiro par 1 m3, un tas ir kāpums par 
gandrīz 17%.

Uz krūts vēža skrīningu maza 
atsaucība
Sieviešu atsaucība valsts apmaksātajam 
krūts vēža skrīningam pērn pieaugusi par 
20%, tomēr tas ir vēl joprojām tālu no vēla
mā rādītāja, kas ir 70%. Kopš 2009. gada 
Latvijā tiek organizēts valsts apmaksāts krūts 
vēža skrīnings. Tas ir viens no galvenajiem 
izmeklējumiem, kas palīdz atklāt krūts vēzi 
agrīnā stadijā.

LATVIJĀ

 turpinājums no 3. lpp.

PATRIOTISKAIS DROSMĪGO NEPRĀTS
Kas gan šiem trim nepilngadīgajiem, vēlāk 

uz desmit gadiem notiesātajiem pusaudžiem 
bija licis uzsākt nevienlīdzīgo cīņu? Alberts 
apgalvo, ka tie nav bijuši personīgie motīvi, 
jo visi viņi nākuši  no mazturīgām  strādnieku 
ģimenēm, un nedz paši jaunieši, nedz viņu 
vecāki no svešās varas tiešā veidā nav cie
tuši. Pat otrādi, skolniekiem piedāvāts stāties 
pionieros un komjauniešos, būt par komunis
ma cēlājiem un tātad ar laiku kļūt par jaunās 
varas balstiem. 

“Apskaidrība, ka fašistisko režīmu nomai
nījusī padomju kārtība ir tikpat naidīga un 
nepieņemama latviešu tautas vairākumam, 
nāca no ģimenēm. Pārmaiņas tika apspries
tas virtuvēs un vīru saietos pie alus glāzes un 
tās netika vērtētas pozitīvi. Mēs, kas bijām 
pārsvarā Ostgala un vecpilsētas bērni un pus
audži, šo informāciju uzņēmām kā sūkļi, arī 
paši acīgāk sākām vērot apkārt notiekošo un 
dalīties iespaidos.

Vecāki, protams, apjauta padomju armi
jas un čekas aparāta balstītās varas spēku, 
salīdzināja to ar savu varēšanu. Klausoties 
aizliegtos ārzemju ziņu kanālus, tika gaidīti 
atbrīvotāji angļi vai amerikāņi. Mēs līdz tam 
skolās tikām audzināti patriotiskā gaisotnē, 
bijām drosmīgi, aktīvi un – vēlākā pašvērtē
jumā – bezgala naivi. Atšķirībā no apdomī
gi pasīvajiem pieaugušajiem, mēs jaunības 
maksimālismā bijām gatavi pret okupācijas 
varu reāli cīnīties. Trijatā nodibinājām LNJO, 
sākam tajā iesaistīt domubiedrus, paspējām 
uzzīmēt un pilsētā izlīmēt nedaudzus plakā
tus ar pretpadomju saukļiem, organizācijas 
vārdā izdot divus uz trofeju rakstāmmašī
nas drukātus žurnālus, ko devām lasīt uzti
camiem klasesbiedriem un dažiem skolotā
jiem. Jā, man bija arī "Parabellum" markas 
pistole un maisiņš ar munīciju, kurus, karam 
beidzoties, pievācu no Esplanādē vāciešu 
pamestās automašīnas. Taču mēs negatavo
jāmies nevienam uzbrukt, tikai aizsargāties, 
ja, piemēram, miliči pieķertu mūs līmējam 
plakātus un gribētu aizturēt. Pieļāvām, ka arī 
mūs tādā situācijā var nošaut, bet asinis un 
galvas bija pārāk karstas, lai ar to rēķinātos,” 
Alberts atzīst pieredzes trūkuma dēļ pieļau
tās kļūdas, taču toreizējo rīcību nenosoda. 

BEZ PIEREDZES KONSPIRĀCIJĀ
“Mums nebija un nevarēja būt sajēgas 

par profesionālu konspirāciju, tāpēc organi
zāciju likumsakarīgi iegāza nejaušība.  Es, 
Valentīns un Viktors bijām norunājuši doties 
uz Dampeļiem, lai kādā nomaļā novadgrāvī 
patrenētos šaušanā ar pistoli. Gaidot uz tikša

nos tagadējās autostacijas tuvumā, Valentīns 
sarunā ar kādu meiteni sniedzies pēc kabat
lakata, bet reizē ar to no kabatas izkritusi arī 
līdzpaņemtā pistoles patrona. Nelaimīgas 
sakritības dēl to pamanījis garāmejošais mili
cis un ķēris zēnu aiz rokas. Valentīns izrāvies 
un meties bēgt, taču to ieraudzījis netālajā 
milicijas ēkā pie loga stāvošais dežurants. 
Viņš bijis Latvijā pazīstams sportists skrē
jējs un nedaudzās sekundēs bēgli panācis. 
Nelabojamais notika, jo kaut kādu apsvēru
mu dēļ todien Valentīnam kabatā bijis daļējs 
LNJO biedru saraksts. Bet tieši tās dalībniekus 
milicija un čeka pēdējā laikā bija pastiprināti 
medījusi! Tālākais, kā saka, bijis profesionālu 
pratinātāju, pareizāk sakot, sitēju un spīdzi
nātāju, ziņā.  Alberts atceras, ka pēc tādām 
“pārrunām” otrā dienā viņš no kameras 
izvilkts aiz rokām, jo pats nav varējis paiet. 

NEVIENU SAVĒJO NENODEVĀM
“Bet spīts un naids pret mocītājiem bija 

tik liels, ka nevienu no tiem, kas organizācijā 
darbojās, bet miliču atņemtajā sarakstā nebi
ja uzrādīts, mēs nenodevām. Viņu vidū bija 
arī kopš Atmodas gadiem Ventspilī un Latvijā 
pazīstamā politiķa Ģirta Valda Kristovska 
mamma Astra, toreiz uzvārdā  Krustiņa,” 
sirmais vīrs tādu rīcību joprojām uzskata 
par pašsaprotamu.  Ka Astra bijusi viena 
no galvenajām darītājām LNJO propagandas 
materiālu izgatavošanā, Ģ.V.Kristovska bio
grāfiskajā romānā “Pieskāriens”apliecina  arī 
Ventspils novada politiski represēto apvienī
ba  vadītāja Velta Kraulere, kura savulaik uz 
Sibīriju izsūtīta par nacionālo partizānu atbal
stīšanu: “Viņa sazīmēja plakātus, kas aicina 
svinēt 15. maiju un izdeva divus skolnieku 
pretošanās žurnālus ar devīzi”Nāvi sarkana
jiem fašistiem!”” 

Pēc pirmās drausmīgās Kemerovas apga
bala taigā pavadītās ziemas kļuvis nedaudz 
vieglāk, jo priekš ieslodzītajiem uzbūvētas 
ar dzelzs krāsniņām apsildāmas barakas. Tad 
sekojusi pārvietošana uz Kazahstānu, vēlāk 

Dzimtenes svētās smiltis

Piemineklis, pie kura politiski represētie 
ventspilnieki cenšas pabūt katru gadu. 

no turienes uz Omsku, kur vajadzējis strā
dāt  galvenokārt celtniecībā. Pēc Staļina 
nāves sākusies politieslodzīto masveida 
atbrīvošana, taču Albertam radušās prob
lēmas, jo spriedumā nav ticis norādīts, ka 
viņš tiesāts kā nepilngadīgais. 

“Paldies kādam gudram un cilvēcī
gam ieslodzītajam, pēc tautības krievam, 
ko nometnē saucām par Profesoru. Viņš 
manā vārdā uzrakstīja juridiski nopamato
tu vēstuli “iestādēm” Maskavā, un es tiku 
atbrīvots pusotru gadu pirms piespries
tā termiņa,”Alberts padomju varai nekad 
neliek klāt etnisko birku. 

MŪŽU DZĪVO, MŪŽU KUSTIES
“Tālākais Latvijā kā daudziem citiem 

manējam  līdzīga likteņa biedriem – sāku
mā grūtības atrast darbu un pēc tam sla
vinājumi par kārtīgu strādāšanu tiem, kam 
to vēl atļāva veselība. Netieši tas aplie
cināja tikai vienu – padomju vara savu
laik uz Sibīriju apzināti aizdzina un daļēji 
tur arī iznīcināja latviešu tautas gudrāko 
un čaklāko daļu,” represētais vīrs pārlie
cināts, ka padomju laikā traumētais viņa 
tautas darba tikums pamazām atkal tiek 
celts godā, attiecinot to arī uz savu vienī
go meitu Inetu, kurai ir savs bizness zivju 
apstrādes nozarē.

“Ventspilī esmu strādājis trijās celtniecī
bas organizācijās, ieskaitot represiju laiku, 
kopumā mans darba stāžs ir 72 gadi. Mūžā 
esmu nobraucis trīs jaunas padomju ražo
juma automašīnas, ceturtā arī pirkta jauna, 
taču tā ir “ārzemniece” "Toyota Corolla". 
Pēc dabas esmu nemiera gars, man patīk 
pārvietoties, bet pēdējā laikā cenšos to 
darīt, nepārsniedzot atļauto ātrumu, jo 
pasažieros ir ļoti mīļi cilvēciņi – mani maz
mazbērni, kuri jāaizved uz skolu, treni
ņiem, izklaides pasākumiem vai nodar
bībām. Svētdienās obligāts ir dievnama 
apmeklējums, bet parastajās dienās tikpat 
obligāta ir nūjošanas distance piecu kilo

metru garumā.   
Jāturas formā, 
jo esmu neiz
trūkstošs nūjo
šanas festivālu 
Ventspilī dalīb
nieks un cenšos 
būt sacensību 
galvgalī. Žēl, ka 
ar gadiem manā 
vecuma grupā 
konkurence aiz
vien vairāk sama
zinās,” daudz  
kas no jaunī
bas pārgalvības 
Albertā tomēr ir 
palicis... 

Represēto piemiņas pasākumā kopā ar aizsargiem. 

Likteņa biedri. Ar politiski represēto ventspilnieku Arnoldu Neimani.
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Koha un Suharevs uzvar 
U-20 čempionātā
Dobelē notikušajā Latvijas U20 čem
pionātā bez lielas konkurences triumfē
ja Ventspils svarcēlāji Rebeka Koha un 
Ritvars Suharevs. R. Kohai pārliecino
ša uzvara sieviešu konkurencē, bet R. 
Suharevs bija labākais svara kategorijā 
līdz 85 kg, sasniedzot personiskos rekor
dus visās disciplīnās – raušanā (160 kg), 
grūšanā (191 kg) un summā (351 kg).

Uzvarēts Lietuvas trešais 
stiprākais klubs
FK “Ventspils” aizvadījusi pārbaudes spēli 
ar Lietuvas trešo spēcīgāko klubu FC 
"Trakai" un savā laukumā uzvarēja ar 1:0. 
UEFA Eiropas līgas komandu duelī vienī
gos vārtus guva Aleksandrs Antonovs. 
Šajā spēlē Ventspils komandas trene
ri izmantoja daudzus dublieru vienības 
spēlētājus, kā arī divus potenciālus jaun
pienācējus, kuri klubā iziet pārbaudi. 

Divas bronzas medaļas 
dubultspēlēs
Latvijas čempionātā petankā dubultspē
lēs medaļnieku pulkā iekļuva arī dueti 
no Ventspils kērlinga kluba. Otrajā 
posmā trešo vietu izcīnīja Aija Rudzīte 
un Agita Puriņa, taču summā viņas pali
ka tikai astotās. Kopvērtējumā pie bron
zas medaļām tika Marta Kozinda un Inga 
Apmane. Vīriešu konkurencē abos pos
mos trešo vietu un līdz ar to summā 
bronzas medaļas Naurim Bogdanovičam 
un Raido Blumbergam.

“Velkonim” panākumi 
jubilejas turnīrā
Ventspils virves vilkšanas klubs savas 
pastāvēšanas 25. gadadienai veltītajā 
turnīrā izcīnīja uzvaru svara kategorijā 
līdz 720 kg (kopā ar “Ozoliem”) un līdz 
680 kg, bet 600 MIX klasē finišēja otrie. 
25 gadu laikā “Velkonis” četras reizes 
uzvarējis pasaules čempionātā, divas rei
zes pieredzēts triumfs Eiropas čempio
nātā, bet Latvijas čempionātā izcīnīti 63 
(!) tituli.

Vēl var pieteikties 
trīs bumbu spēlēm
Jau astoto vasaru Ventspilī norisināsies 
“Trīs bumbu spēles”, kurām šobrīd notiek 
pieteikšanās. Kopumā sacensības notiks 
trīs sporta veidos – minifutbolā, strītbolā 
un pludmales volejbolā. Vienas koman
das sastāvā varēs startēt septiņi spēlētā
ji, kurus spēļu laikā nedrīkstēs ne aizvie
tot, ne nomainīt.

Smolonskim zelts 
20 km distancē
Par Latvijas čempionu soļošanā kļuvis 
Ventspils olimpiskās vienības sportists 
Ruslans Smolonskis. Viņš finišēja pēc vie
nas stundas, 26 minūtēm un 49 sekun
dēm, taču ar to nepietika Eiropas čem
pionāta normatīvam. Lai to sasniegtu, 
R. Smolonskim distance bija jāveic par 
nepilnām divām minūtēm ātrāk.

SPORTA ĪSZIŅAS

Šādiem vārdiem varētu raksturot jauno Latvijas futbola izlases debitantu, kurš nu jau kļuvis par vienu no pieredzējušākajiem FK 
“Ventspils” spēlētājiem – pussargs Vitālijs Rečickis. Līdz iekļūšanai Latvijas izlases sastāvā Vitālijam bija salīdzinoši ilgi jāgaida, 
jo savu debiju nacionālajā valstsvienībā viņš ir piedzīvojis būdams 31 gadu vecs.

Visu paspēt, darīt vienlaikus vairākus darbus un līdz ar to ilgstoši pārslogot sevi, ne-
mitīgi telefona zvani, visu laiku kā uz oglēm kā birojā, tā ar laiku arī mājās. Es taču 
to varu! Man vajag to izdarīt! Man vajag to nopelnīt! Tas no vienas puses izklausās 
pēc lielas spriedzes filmas, bet patiesībā tā ir absolūta realitāte dzīvē. Mūsdienu 
straujais dzīves ritms kļūst arvien intensīvāks, ko veicina arī tehnoloģiskā atkarība. 
Ar šādu ikdienas dzīves ritmu saskaras arvien vairāk cilvēku visā pasaulē, arī Latvijā. 
Šādi dzīvot cilvēki ilgi nespēj. Visi šie apstākļi agrāk vai vēlāk noved pie tā dēvētā 
izdegšanas sindroma, kas ir ļoti nopietna veselības problēma. Diemžēl joprojām tikai 
retais apzinās tās nopietnību un ieklausās sevī. Arī Latvijā statistika kļūst jau biedē-
joša: “izdegšanu” pēdējā gada laikā piedzīvojuši 48% Latvijā strādājošo! 

Ilgi gaidītā debija beidzot sagaidīta

T 
as notika 5. jūnijā, kad Latvijas izla
se aizvadīja izšķirošo Baltijas kausa 
izcīņas spēli pret Lietuvu. Cīņa Viļņā 
noslēdzās ar kaujiniecisku neizšķir
tu 1:1, bet pirmo reizi karjeras laikā 

izlases kreklā V. Rečickis izgāja spēles 64. 

minūtē, palīdzot valstsvienībai ceturto reizi 
pēc kārtas un 13. reizi oficiālo turnīru vēs
turē triumfēt Baltijas kausa izcīņā. Starp 
citu, viņš nomainīja savu komandas biedru 
Ritvaru Ruginu, kuram valstsvienības piere
dze ir ievērojami lielāka (26 spēles). 

Futbolists bija sastāvā arī pāris dienas 
iepriekš spēlē ar Igauniju (1:0), taču pali
ka rezervistos. “Latvijas izlases galvenais 
treneris Miksu Pātelainens pirms spēles [ar 
Lietuvu – red.] neteica, ka spēlēšu. Par to 
uzzināju tikai spēles otrā puslaika laikā, kad 
tobrīd iesildījos. Viņš teica, ka manā rīcībā ir 

divas minūtes, ka jānāk spēlēt,” tā intervijā 
Latvijas Futbola federācijai atklāja V. Rečickis.

“Protams, tas ir ļoti nozīmīgs notikums 
manā spēlētāja karjerā. Runājot par izsauku
mu uz izlasi, tas bija ļoti negaidīti un man ļoti 
patīkams pārsteigums. 31 gada vecumā būt 
pirmo reizi izsauktam – tā ir neliela dāvana. 
Ceru, ka nevienu nepievilšu, ne savu klubu, 
ne radiniekus,” tā V. Rečickis. “Taču no otras 
puses, ja es teiktu, ka negaidīju izsaukumu 
uz izlasi, tad es būtu melojis, jo tas ir katra 
profesionālā spēlētāja mērķis un varbūt arī 
sapnis.” 

Atceroties, kā notika izsaukuma uz izla
si saņemšanu, futbolists stāsta, ka tas noti
cis ļoti strauji: vakarā mājās jau gatavojies 
doties pie miera, kad saņēmis zvanu vis
pirms no kluba direktora, bet pēc tam – no 
izlases ģenerālmenedžera ar iespēju parādīt 
sevi valstsvienības kandidātu lokā. Piekritis 
tūlīt pat, bet jau nākamajā dienā bijis kopā 
ar komandu.

V. Rečickis ir dzimis un futbola prasmes 
sākotnēji apguvis Rēzeknē, kur arī aizvadīja 
vairākas sezonas jau kā profesionāls futbo
lists. Uzspēlējis pēc tam Kiprā un Lietuvā, V. 
Rečickis atgriezās Latvijā un kopš 2014. gada 
kļuvis par ventspilnieku. FK “Ventspils” rin
dās aizvadīto spēļu skaits tuvojas simtam. 

VESELĪBA

Puse Latvijā strādājošo darbā “izdeg”, 
un viņu skaits turpina pieaugt

• Padomājiet, vai ikdienā nee
sat kļuvuši par tādiem kā auto
mātiem, kas mehāniski veic mar
šrutu: mājas–darbs–veikals–mājas. 
Apzināti mēģiniet izjaukt rutīnu: 
kaut vai iet uz darbu katrreiz pa 
citu ceļu, apmeklējiet arī citus vei
kalus, mēģiniet izvēlēties dažādus 
produktus. Jācenšas dzīvot apzinā
ti, saprast, par ko un kā jūs domā
jat, kā formulējat to, kā uzrunājat 
sevi, vēršoties pie savas personī
bas iekšējā dialogā.

• Pamēģiniet apzināties pirmo domu, ar 
kuru no rīta pienākat pie spoguļa un ierau
gāt savu attēlu. Ja šī doma ir negatīva, jūs 
nemanāmi sevi gremdējat.

• Svarīgi, lai cilvēkam būtu ne tikai darbs, 
bet arī pilnvērtīga atpūta, lai būtu draugi, 
ar kuriem iespējams runāt par kaut ko citu, 
nevis par darbu.

• Profesijā jāatrod laiks mācībām un kvali
fikācijas celšanai, jātiekas ar kolēģiem, lai 
apmainītos ar nozares jaunumiem. Darbā 
vismaz ceturtdaļa laika jāatvēl nevis rutī
nai, bet saskarsmei ar jaunu informāciju.

• Vēlami fiziski vingrinājumi, sabalansēta 
diēta. Jārūpējas, lai ēšana būtu patīkams 
process, nevis mehāniska gremošana, ska

Tā 
dēvētais “izdegšanas sin
droms” pirmo reizi plašā
kai sabiedrībā Latvijā sāka 
parādīties pirms apmēram 
15 gadiem. Jau tolaik dzī

ves ritms jaunāku cilvēku dzīvē kļuva arvien 
straujāks, bet neviens tam īsti nepievērsa 
uzmanību. Šo gadu laikā ir būtiski mainī
jies itin viss, izņemot sabiedrības pieņemtās 
“normas”. Jā, pēdiņās, jo tās bieži vien slēpj 
absolūti cilvēkam nederīgas vai nevajadzī
gas īpašības, taču tās ir jāuztur, jo tā dara 
citi – mani draugi, kolēģi, varbūt pat ģime
nes locekļi.

KATRS OTRAIS “IZDEG”
Ja agrāk par šādiem datiem skaļi neti

ka runāts, tad šovasar pētnieku analizē
tais un secinātais liek šausmās ieplest acis. 
Lūk, daži fakti no Korporatīvās ilgtspējas un 
atbildības institūta un pētījumu kompānijas 
“Kantar TNS” veiktā pētījuma. Latvijā izdeg
šanas sindroms pēdējā gada laikā ir skāris 
teju katru otro jeb 48% strādājošo un tikai 
38% ar izdegšanas pazīmēm nav saskāru
šies. Vienlaikus 47% aptaujāto norāda, ka 
nemaz nedrīkst vai nevar savam priekšnie
kam atklāt, ka jūtas izdedzis vai nojauš tās 
simptomus. Par to spētu runāt vien 14%.

Tomēr vissatraucošākie secinājumi ir par 
to, ko pēdējā gada laikā “izdegušie” norā
dījuši viņus nomācošās galvenās pazīmes. 
Procentuālā secība diezgan precīzi atbilst tai 
trepei, pa kuru nokāpj cilvēks ar izdegšanas 
sindromu: 54% ir nespēja aizmigt vai gulēt 
vispār, jo visu laiku jādomā par darbu; 36% 
pastāvīgi mokās ar trauksmes sajūtu, bet 
28% ik dienu lieto alkoholu, lai tā noņem
tu dienā piedzīvoto stresa apjomu un vispār 
varētu arī aizmigt. 

Tas, ka šie skaitļi patiesībā ir vēl lielāki, 
apliecina Korporatīvās ilgtspējas un atbildī
bas institūta vadītāja Dace Helmane. Viņa 
norāda: lai arī gandrīz puse Latvijas darba 
ņēmēju atzīst, ka tie pēdējā gada laikā pie
dzīvojuši darba izraisītu emocionālo izdegša
nu, minētais strādājošo īpatsvars varētu būt 
lielāks, jo daļa no tiem nemaz nespēj identi
ficēt ar darbu saistītā stresa radīto ietekmi uz 
to emocionālo labsajūtu. Pirmkārt, viņi par 
to nekā nezina. Otrkārt, zina, bet uzskata, 

ka tas nenotiek ar viņiem. Šī augstāk minē
tā ķēdīte un ilgstošs stress drīz vien noved 
pie tā, ka zūd interese par darbu, samazinās 
pašnovērtējums, darba spējas sarūk (darba 
apjoms saglabājas esošais, taču tā izpildes 
laiks – arvien garāks), līdz iestājas apātija 
un cilvēkam sākas arī psiholoģiska rakstura 
problēmas.

NEĻAUT SEVI PĀRSLOGOT
Saskaņā ar pētījuma rezultātiem, 40% 

Latvijas uzņēmumos un iestādēs nodarbi
nātie strādā vairāk nekā likumā noteiktās 
40 darba stundas nedēļā. Vēl tikpat liels 
skaits strādājošo strādā 40 stundas nedē
ļā. Tikai 17% pilnas slodzes darbinieki strā

dā mazāk par likumā noteikto kopējo darba 
laiku nedēļā. 

“Mēs redzam, ka gadu no gada pieaug to 
darbinieku skaits, kas darba vidē saskaras ar 
profesionālo izdegšanu. Rezultātā zūd efek
tivitāte – no vienas puses darbinieki strā
dā garas darba stundas, bet rezultātu nav. 
Attiecīgi runa nav tikai par sabiedrības emo
cionālu un fizisko labsajūtu, bet arī bizne
sa vides konkurētspēju kopumā” teica D. 
Helmane, uzsverot, ka darba devējam un 
darba ņēmējam ir jābūt daudz atklātākiem 
un jārunā par šo problēmu.

Ja pirms 10 gadiem būtiskākie darba riska 
faktori bija saistīti ar to ietekmi uz strādājošā 
fizisko veselību, tad šodien arvien aktuālāki 
kļuvuši jautājumi par strādājošo psihoemo
cionālo veselību. Līdz ar to darba veicināto 
izdegšanu nepieciešams atpazīt gan no darba 
devēju, gan no darba ņēmēju puses, lai varē
tu laicīgi saprast, identificēt un risināt minēto 
problēmu. Turklāt ir svarīgi arī saprast, kā pašu 
darba ņēmēju attieksme, tostarp sapratne, 
līdzcietība un atbalsts vai minēto iezīmju trū
kums ietekmē gan personisko, gan citu kolēģu 
emocionālo labsajūtu darba vidē. 

LAI NEIZDEGTU

toties TV ziņas vai sēžot pie datora biro
jā. Izgaršojiet katru kumosu, varbūt pado
mājiet par cilvēkiem, kas ieguldījuši savu 
darbu produktu tapšanā.

• Laipni runājiet ar cilvēkiem, kurus dien
dienā sastopat — pārdevējiem, konduk
toriem, namu pārvaldes darbiniekiem u. 
c. Ja mēs esam pozitīvi noskaņoti pret 
citiem, tad lielākoties — kaut arī ne vien
mēr — viņi pret mums arī izturēsies labvē
līgi. Ja uztversim otru cilvēku kā sev līdzī
gu, atradīsim kādus saskarsmes punktus arī 
konfliktsituācijā.

• Iemācieties uzsmaidīt. Ja jūs uzsmaidāt 
sev, ja uzsmaidāt otram cilvēkam, stress 
mazinās.

Avots: VegDist.lv
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Bladāc!
Pēdējā nedēļas nogalē pirms 
Līgo svētkiem Ventspils 
pilsētā notiek praktiski tikai 
divi notikumi. Nē, nav gluži 
tā, ka pilsētā būtu izsīkušas 
idejas par to, kā ventspilnie-
kiem sarūpēt interesantas un 
skaistas brīvā laika pavadīša-
nas iespējas. Tādu ir daudz! 
Taču ne šai nedēļas nogalei, 
un tam ir pilnīgi saprotams 
izskaidrojums. Pirmkārt, visas 
sestdienas garumā turpinā-
sies skaistie izlaidumi Vents-
pils pamatskolas, vidusskolas 
un arī augstskolas absolven-
tiem. Par izlaidumiem jau 
stāstījām, šoreiz – par otro 
notikumu. 

T 
rīs... divi... viens... 
BLADĀC! Ventspils ir sla
vena ar savu lielgabala 
šāvienu, dodot startu 
Ventspils Piedzīvojumu 

parka maratonam. Jau svētdien, 
17. jūnijā, devīto reizi skrējēji no 
visas Latvijas būs atbraukuši uz 
Ventspili, lai piedalītos kādā no 
distancēm. No visām visīpašā
kā ir visgarākā – maratons jeb 
42,195 km distance. Ventspils ar 
to ir unikāla, jo Latvijā vēl tikai 
divās pilsētās notiek pilna mara
tona distances skrējieni – tas ir 
Rīgas maratons, kas katru gadu 
pulcē prātam neaptverami lielu 
skrējēju skaitu (šogad esot bijis 
gandrīz 45 000), un Valmiera. 

Protams, katram ir savām spē
jām un vēlmei atbilstoša dis
tance – kādam garais maratons 
vai pusmaratons, citam – 10,55 
km vai 5,3 km. Jebkurā gadīju
mā, tie ir vieni no lielākajiem 
skriešanas svētkiem Latvijā, kuri 
tuvojas savas pirmās desmitga
des jubilejai. Ventspils sacensī
bas ir pazīstamas ar vēl trim 
citiem skrējieniem. Vismazākie 
varēs izmēģināt Mazuļu rāpoša
nas sacensības, nedaudz lielā
ki – Bērnu skrējienus. Tas īpa
šais ir Sadraudzības skrējiens, kas 
paredzēts dalībniekiem ar kustī
bu traucējumiem. Patiesi, īsteni 
skriešanas svētki, kas aicināt aici
na piedalīties ikvienu ventspilnie
ku un mudina viesus atgriezties 
vēl un vēl, vai ne?

Īsi par programmu. Sestdien 
pēcpusdienā no plkst. 14.55 
notiks Sadraudzības un Bērnu 
skrējieni, kā arī Mazuļu rāpoša
na. Bet noslēgumā šīs sezonas 
skriešanas seriāla jaunā, apmē
ram 2 km piedzīvojumiem bagā
tā distance – «Mans skrējiens 
Latvijai», kur skriešana notiek ar 
karogiem. Svētdien plkst.10 trasē 
dosies maratonisti un pusmarato
nisti, bet 10 km un 5 km skrējē
ji startēs plkst.13. Pēc tam parkā 
plaša izklaides programma, dzie
dāšot Roberto Meloni! 

Ventspilniek, pat ja Tu pats 
nepiedalīsies kādā no skrieša
nas distancēm, nāc laukā un pie
vienojies sacensībām kā atbal
stītājs. Trase ved caur visu cen
tru, izvēlies sev tuvāko vai mīļā
ko vietu un ar uzmundrinājuma 
saucieniem un aplausiem palīdzi 
skrējējiem sasniegt viņu mērķi. 
Laika prognoze rāda, ka būs sutī
ga diena. Tā ikviens no mums – 
trasē vai malā – visi kļūsim par 
uzvarētājiem. 

Mūsdienās ir absolūti neiespējami iztēloties tumsu, kas pilnībā apņem zemi, kad 
saule norietējusi – tādu tumsu, kāda valdīja uz mūsu planētas nebūt ne tik senos 
laikos – tikai pirms nedaudz vairāk kā 100 gadiem. Ne skali un sveces, ne petrolejas 
lampas un pat gāzes laternas kā Rīgā nespēja nakti padarīt kaut cik gaišāku. Vents-
pils 20. gadsimta sākumā vēl bija visai tumša pilsēta, lai gan presē rakstīts, ka dažas 
ielās uzstādīti petrolejas lukturi. Izglītotajiem prātiem vārds „elektrība” gan vairs 
nebija svešs, dažiem, pa Eiropu ceļojušiem, bija gadījies redzēt degošas kvēlspul-
dzes, kas spēja nakti pārvērst dienā.

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

Kā Ventspilī iedegās elektrība!

V 
entspils pilsētas valde 1908. 
gadā pieņēma vēsturisko lēmu
mu par elektriskās spēkstacijas 
būvi. Gada laikā projekts un cita 
nepieciešamā dokumentācija 

bija gatava, un 1909. gadā sākās Ventspils 
tvaika turbīnu spēkstacijas celtniecība. Par 
tās atrašanās vietu izvēlējās Plosta ielu. 
Zemes gabals, kur cēla spēkstaciju, piede
rēja pilsētai, savukārt būvdarbus uzņēmās 
turīgu Ventspils ebreju firma „Brāļi Kāni”. 
Koncesiju noslēdza uz 40 gadiem, t.i., līdz 
1950. gadam.

Firma „Brāļi Kāni” uzcēla elektrostacijas 
ēku, nopirka un uzstādīja tvaika katlu un citas 
mašīnas. Līdz 1910. gada beigām spēkstaci
ja bija gatava darbam. Līdztekus šiem būv
darbiem Kānu firma uzsāka arī pilsētas elek
triskās apgaismošanas tīkla izveidošanu. Ir 
zināms, ka elektriskā apgaismošana biju
si reālskolā (daļa tās ēkas tagad iekļau
ta prāmju terminālā), sieviešu ģimnāzijā 
(Valsts Ventspils ģimnāzija), pāris bankās un 
vairākās dzīvojamās mājās. Tālaika laikrak
stos teikts, ka elektriskā apgaismošana biju
si nevienāda un strāvas bieži vien trūcis. 
Protams, tālaika ventspilniekiem elektrības 
„pazušana” nebija nekāda traģēdija un pil
sētā nekādu haosu neizraisīja, kā tas, piemē
ram, notika 2005. gada janvārī, kad vētras 
sarauto vadu dēļ Ventspils palika bez elektrī
bas apmēram 15 stundas. Nē, tālaika ļaudis 
elektrisko apgaismošanu uztvēra kā patīka
mu „luksus” pakalpojumu, bet, kad tās nebi
ja, iededza ierastās petrolejas lampas vai 
sveces un dzīvoja tālāk.

Turpmākajos gados elektrības piegāde 
pamazām uzlabojās, gaisma spuldzītēs raus
tījās aizvien retāk, un auga arī abonentu 
skaits. Taču tad sākās I Pasaules karš. Līdz 

1915. gada pavasarim Ventspils spēkstaci
ja turpināja darboties, taču, tuvojoties vācu 
karaspēka daļām, Krievijas impērijas varas 
iestādes uzsāka visu rūpnīcu, fabriku, iestāžu 
un ražotņu evakuāciju. Praktiski visa Ventspils 
spēkstacijas iekārta tika demontēta, iekrauta 
vagonos un aizvesta uz Krieviju. Lieki teikt, 
ka no aizvestā Ventspils vēlāk neatguva ne 
skrūvīti.

Vācu okupācijas varas iestādes spēkstaci
jā uzstādīja no Vācijas atvestus tvaika katlus 
un pārējo aparatūru. Gada beigās „švunksta
cija” atsāka darbu, un pilsētas elektrifikācija 
turpinājās arī kara apstākļos. 1918. gadā, pēc 
miera līguma parakstīšanas, Ventspils paš
valdība visu elektrostacijas iekārtu no Vācijas 
atpirka.

Pēc neatkarīgas Latvijas proklamēšanas 
un 1919. gada Brīvības cīņām, iestājoties 
miera periodam, Ventspils elektrostacija 
palielināja darba apjomu, jo pilsētas pašval
dība paredzēja ne vien iestāžu un dzīvojamo 
ēku elektrifikācijas paplašināšanu, bet arī 
ielu elektrisko apgaismošanu veco petrole
jas laternu vietā. Līdz 1933. gadam Ventspils 
dome ieguldīja spēkstacijas iekārtu atjauni
nāšanā un jaudas palielināšanā vairāk nekā 
600 tūkstošus latu. Tālaika elektrības tarifi 
nemaz nebija pārāk augsti, ar visu to elek
trostacija, kur tvaika katlu kurtuvēs sade
dzināja simtiem tonnu zāģskaidu (no visām 
pilsētas zāģētavām), strādāja ar peļņu, un 
gaišo logu Ventspilī ar katru gadu kļuva vai
rāk. Elektrība pārstāja būt brīnums, pārtopot 
ierastā ērtībā.

Taču brāļu Kānu firma Ventspilī joprojām 
pastāvēja. Un kā zibens no skaidrām debe
sīm 1928. gadā nāca Kānu sūdzība civiltie
sā ar prasību atdot Ventspils elektrostaciju 
viņiem; pamatojums – 1909. gadā noslēg

tā koncesija uz 40 gadiem! Pilsētas tēvi apstulba, – 
galu galā no brāļu Kānu ieguldījuma palikusi vienī
gi spēkstacijas ēka, un arī tā remontēta un uzlabota. 
Kānu pirktās iekārtas pagaisušas Krievijā, bet visas 
darbojošās iekārtas – par Ventspils nodokļu maksātāju 
naudu pašvaldības gādāta! Situācija kļuva vēl drama
tiskāka, kad 1931. gada februārī Jelgavas apgabaltie
sa, par spīti veselajam saprātam un loģikai, izsprieda 
prāvu par labu Kāniem! Taču Ventspils dome sprie
dumu pārsūdzēja Rīgas apgabaltiesā un pāris gadus 
vēlāk atviegloti uzelpoja – Ventspils spēkstacija pie
spriesta Ventspils pilsētai.

Līdz 1940. gadam Ventspils elektrifikācija gāja uz 
priekšu straujiem soļiem. Neapgaismotas palika vienī
gi nomales ielas, bet tuvāk centram iedzīvotāji baudīja 
ērtības, ko sniedz lampas un lustras, radio, elektriskie 
gludekļi un tējkannas.

1910. gadā uzceltā tvaika elektrostacija nepārstāja 
darboties arī II Pasaules kara laikā, tāpat vēl ilgi pēc 
kara milzīgais dzelteno ķieģeļu skurstenis turpināja 
dūmot, pārvēršot neskaitāmas zāģskaidu tonnas gais
mas enerģijā. Stāsta, ka pēc kara spēkstacijā palikuši 
tikai daži īsti speciālisti, kuri pratuši apieties ar iekār
tām tā, lai enerģijas padevē nebūtu raustīšanās un 
pārrāvumu. Vēl 1950–jos gados ventspilnieki turējuši 
gatavībā petrolejas lampas un vējlukturus gadījumā, 
ja nu pie spēkstacijas pults vai mašīnām nosēdināts 
kāds nejēga.

Pēc 1960. gada elektrību Ventspilij sāka piegādāt 
no tālienes, un vecā elektrostacija nonāca nevienam 
nevajadzīga pensionāra statusā. Nojauca dižskursteni, 
ļāva sabrukt ēkai, un pirmā elektriskās gaismas devēja 
mūsu pilsētai mūžs bija galā. 

Ventspils elektriskās spēkstacijas administrācijas ēka, 
fonā – skurstenis. Pagājušā gadsimta 30. gadi.
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A U N S
Nedēļas nogalē vajadzētu iziet sabiedrībā, satiksies ar draugiem, 
apmeklēt kultūras pasākumus. No šīm aktivitātēm gūsi pozitī

vas emocijas. Varbūt arī izveidosies jauni kontakti vai radīsies simpātijas. 
Attiecību jomā gan iespējamas dažādas pārdomas. Ja esi ģimenes cilvēks, 
gādā par saticību mājās.

V Ē R S I S
Daudz lietišķo kontaktu, tikšanās ar draugiem, iespējas iepa
zīties ar interesantiem cilvēkiem. Piemērots periods jauniem 

projektiem, sadarbībai ar ārzemēm un arīdzan ceļošanai. Dienu steigā 
neatstāj novārtā mājas saimniecību, tuviniekiem tas var nepatikt. Jāsargās 
no stresa un pārslodzes.

D V Ī Ņ I
Brīvdienas vajadzētu pavadīt mierīgi atpūšoties, jo gandrīz visās 
dzīves jomās tāds trauksmains laiks. Ja ir iespējas pakāpties pa 

karjeras kāpnēm, piesaki savu kandidatūru. Sekmīgi parādīsi profesionālo 
varēšanu un gūsi atzinību. Esi apdomīgs naudas lietās, nevajadzētu uzņem
ties kredītsaistības.

V Ē Z I S
Dienas ritēs steidzīgi un dažu brīdi nesapratīsi, kur paliek laiks. 
Tikko bija rīts – un tepat jau vakars klāt. Prātā daudz labu ideju, 

jauni kontakti un saimnieciskā rosība. Veiksmīgi nokārtosi lietišķās darīša
nas, kas saistās ar iestādēm vai komunālajiem dienestiem. Pievērs uzma
nību naudas lietām.

L A U V A
Būsi šarmants un pievilcīgs, kas palīdzēs atvērt daudzas durvis, 
arī uz cilvēku sirdīm. Ģimenē jāgādā par saticību, savukārt brīva

jiem ļaudīm pret jaunu iepazīšanos vēlams izturēties vērtējoši. Brīvdienās 
aizbrauc kaut kur, izraujies no ierastās vides. Vari plānot arī tālāku ārzem
ju ceļojumu.

 
J A U N A V A
Jāpievērš uzmanība finanšu lietām – turi kārtībā rēķinus, sav
laicīgi veic maksājumus un pirkumu lietderību kārtīgi izvērtē. 

Nauda var aizplūst gluži nemanot. Taču neraizējies – gan atkal nopel
nīsi, jo darbā ir labas iespējas izvirzīties. Brīvdienās sarīko nelielu ballīti 
radiem.

S V A R I
Dienu gaita un veiksme darbos lielā mērā atkarīga no emocijām. 
Izvairies no negatīvi noskaņotiem ļautiņiem, kuri nepārtraukti 

žēlojas. Darbā vai biznesā iespējas izveidot jaunus kontaktus, bet jāpievērš 
uzmanība juridiskām niansēm. Svarīga nozīme būs sirdslietām, brīvajiem 
ļaudīm – iepazīšanās.

S K O R P I O N S
Darbā esi precīzs, visu dari apdomīgi, jo pastāv riski kļūdīties. 
Turies tālāk no situācijām, kur citi skaidro attiecības, un neuzska

ti savu viedokli par vienīgo pareizo. Tas palīdzēs labāk saprasties ar līdzcil
vēkiem. Piemērots laiks mājas darbiem un romantiskam pasākumam ar 
mīļoto cilvēku.

S T R Ē L N I E K S
Sekmīgs periods prezentācijām un sabiedriskām aktivitātēm. 
Brīvdienās prieku sagādās dažādi kultūras un mākslas pasāku

mi kopā ar ģimeni vai tuviem draugiem. Darba nedēļā jauni darījumu kon
takti un peļņas iespējas, taču jāpadomā arī par atpūtu. Sekmīgs laiks ceļo
juma plānošanai.

  
M E Ž Ā Z I S
Liela atbildība pret uzticētajiem pienākumiem – uz tevi var 
paļauties jebkurā situācijā. Atrisināsi dažādus jautājumus, taču 

ieklausies citu cilvēku viedoklī vai padomos. Ja uzspiedīsi savu pozīciju, var 
izcelties strīdi. Un ne vienmēr tajos dzimst patiesība. Attiecību jomā krāsai
ni piedzīvojumi.

Ū D E N S V Ī R S
Sajutīsi spēku pieplūdumu, radīsies jauni plāni un vēlme parādīt 
savus talantus. Realizēt ieceres var palīdzēt draudzīgi kontakti vai 

seni darījumu partneri. Mājas dzīve nemierīga – iespējams, jāpalīdz radi
niekiem atrisināt kādi sadzīviski jautājumi, bet brīvdienās gaida saimnie
cības darbi.

Z I V I S  
Intuīcija palīdzēs visdažādākajās dzīves situācijās. Spēsi redzēt 
cauri cilvēkiem un izprast viņu rīcības motīvus. Darbā atbildīgi 

pienākumi, taču svarīgi, lai tas tiek novērtēts gan morālā, gan materiālā 
izteiksmē. Ja tā nav, tad ir vērts meklēt citu darbu. Un nekautrējies apspriest 
atalgojuma jautājumus.
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– Vecmāmiņ, vecmāmiņ, kāpēc 
tev ir tik lielas acis? 
– Lai tevi labāk varētu saredzēt… 
– Bet kāpēc tev ir tik lielas ausis? 
– Lai tevi labāk varētu sadzirdēt…  
– Bet kāpēc tev ir tik liels deguns? 
– Mēs taču esam zilo
ņi, mazdēliņ…

Ja domājat, ka sieviete ir 
vājais dzimums, pamēģiniet 
naktī segu uzvilkt tikai sev...

Cirka izrāde. Dresētājs ar uguns 
riņķi stāv manēžas vidū un dus
mīgi kliedz uz lauvu: 
 Pārstāj pūst! Tev ir jālec!!!

Kāda kundze lasa horoskopu un 
nopūzdamās saka vīram: 
 Ja tu būtu piedzimis nieka pie
cas dienas agrāk, tu būtu mīļš, 
laipns, izpalīdzīgs un labsirdīgs!

Skolotājs: 
 Jānīt, kāpēc tev burtnīcā mājas
darba vietā tādi tukšumi? 
Jānītis: 
 Tā ir vieta jūsu reklāmai.

Agrāk es spēlēju tenisu, futbo
lu, hokeju, nodarbojos ar brīvo 
cīņu, kā arī piedalījos sacensī
bās šahā un kartingā! Viss bei
dzās, kad dēls salauza datoru…

Tramvajā konduktors pieiet pie 
vīrieša un piedāvā iegādāties biļeti. 
Tas atsaka: 
– Es esmu vientuļais tēvs. 

– Cik tad jums ir bērnu?  
– Desmit. 
– Oho, kā jūs ar viņiem tiekat 
galā. 
– Normāli. Viņi pie mātēm dzīvo. 
– Un jūs? 
– A ko es? Es esmu vien
tuļais tēvs.
 
 Tava sieva ir tikpat daiļa kā 
agrāk? 
 Jā, tikai tagad tas viņai aiz
ņem divas stundas vairāk...

 Kapteini! Zeme!!! 
 Aizveries, muļķi, mēs 
tikko atgājām no krasta!

Tēvs ierodas pilsētā apmeklēt 
savu dēlu studentu. Viņš piezvana 
pie kopmītnes durvīm un prasa 
komendantei: 
 Vai te dzīvo Jānis Krūmiņš? 
 Jau atkal?! Nu labi, nesiet viņu 
iekšā un nolieciet uz paklājiņa…

Pie ārsta: 
 Pacient, vai jūs smēķējat? 
 Nē. 
 Lietojat alkoholu? 
 Nē. 
 Nevajag tik muļķīgi smaidīt, 
vienalga, kādu vainu atradīšu!

 Kārli, cik ir puse no astoņi? 
 Kā jādala, vertikāli jeb horizontāli? 
 Tas taču ir vienalga. 
 Nav viss vienalga! Ja dala 
vertikāli, tad ir trīs, bet ja 
dala horizontāli, tad nulle!

Skolotāja bērniem ilgi stāsta par 
dzīves jēgu un cilvēka lomu dzīvē. 
Pēc tam viņa jautā skolniekiem: 
 Bērni, ko jūs gribētu, lai cilvēki 
saka jūsu bērēs? 
Pēterītis: 
 Es gribētu, lai cilvēki teiktu, ka 
es biju lielisks ārsts, ka es esmu 
glābis daudzus cilvēkus un izdzie
dējis daudzus bērnus. 
 Malacis, Pēterīt! Bet ko tev gri
bētos, Anniņ? 
Anniņa: 
 Es gribētu, lai viņi saka, ka es 
biju lieliska sieva, māte un vec
māmiņa, un ka mani visi ir ļoti 
mīlējuši. 
 Ļoti labi, Anniņa. Jānīt, bet ko tu 
vēlētos dzirdēt savās bērēs? 
Jānītis: 
 Skatieties! Viņš kustas!!!

Pēteris stāv pie loga un ska
tās laukā. Ieraudzījis, ka nāk 
tēvs, skrien pie mātes un jautā:
 Nu, ko mēs viņam pirmo 
rādīsim? Manu dienasgrā
matu vai tavu kleitu?

Vecs policists māca jauniņo: 
Vai zini, kas mūsu darbā ir pats 
svarīgākais? 
Nē. 
Padomā labi...sākas ar burtu n. 
Nauda! 
Nē! 
Noziedznieki? 
Nē, padomā vēl! 
Nu...nezinu gan. 
Ntelekts, idiot!

NO “VENTSPILNIEKS.LV” LASĪTĀJAS VĒSTULES:

“Pagājušajā sestdienā devos iepirkties uz tirdzniecības centru “Tobāgo”. Laiks, kā zināms, bija ļoti karsts un 
saulains. Nu, īsts brīvdienu laiciņš. Taču mani nepatīkami pārsteidza kāds skats – mašīnu stāvvietā bija atstā
ta automašīna, kurā iekšā bērnu sēdeklītī sēdēja un sviedriem noplūdis raudāja mazs bērniņš. Nezinu, pro
tams, precīzu vecumu, bet ne vairāk kā kādi gadiņi četri... Acīmredzot mazulim bija pamatīgi karsti. Mazliet 
vaļā – tādā 2 centimetru spraudziņā – bija atstāts mašīnas priekšējais logs. Devos iekšā veikalā un meklēju 
bērna vecākus. Un man pat izdevās atrast māti, kura mierīgi pļāpāja ar kādu paziņu un pētīja drēbju veikala 
vitrīnu ar iepirkumu maisiņu no “Rimi”... Uz manu aizrādījumu māte noreaģēja tikai ar: “Nu, kas ir noticis? Es 
taču tikai uz pārdesmit minūtēm... Kur tad man to bērnu likt? Veikalā staipīt līdzi?” Bet, cilvēki mīļie, tas taču 
ir ārprāts: tas bērns pārkarsušajā mašīnā! “Pārdesmit minūtēs”, kas acīmredzami nebija “pārdesmit”, mašīna 
šādā laikā vienkārši uzkarst līdz neiedomājamai temperatūrai. Un tam bērniņam taču nav iespēju no automa
šīnas izkāpt!!! Uzreiz atcerējos arī gadījumu Rīgā, par ko rakstīja arī medijos – arī tur māte bija pat sašutusi, 
ka kāds izsaucis mediķus un policiju. Un tur taču bija pat zīdainis mašīnā. Kā var tā rīkoties ar savu bērnu,” 
retoriski vaicā lasītāja Alise.

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. Cienījamie vecāki! Pēdējā mēneša laikā šādi līdzcilvēku vērojami izskan arvien biežāk. 
Atcerieties, ka karstā un saulainā laikā nepilnās 15 minūtēs mašīna var uzkarst līdz pat 40 un vairāk grādiem! 
Starp citu, nereti šādi mašīnā tiek atstāti arī dzīvnieki, īpaši suņi... Pirms tā darīt, vispirms padomājiet – vai 
jūs paši gribētu atrasties “pārdesmit minūtes” šādos apstākļos? Šajā gadījumā paldies Alisei par aktīvu rīcību. 
Līdzcilvēkus, kas pamana šādus gadījumus, lūdzam nekavējoties vērsties pie veikala vai sabiedriskās vietas 
apsargiem vai policijas darbiniekiem, kuri noteikti palīdzēs...



ОВЕН
В выходные следует выйти в общество, встретиться с друзьями, 
посетить культурные мероприятия. Это подарит вам положитель-

ные эмоции. Возможно, установятся новые контакты или возникнут симпа-
тии. В сфере отношений – период раздумий. Если у вас уже есть семья, 
позаботьтесь о взаимопонимании. 

ТЕЛЕЦ
Много деловых контактов, встречи с друзьями, возможность 
познакомиться с интересными людьми. Подходящий период 

для новых проектов, сотрудничества с зарубежными партнерами и путе-
шествий. В суете не забывайте о домашних хлопотах, вашим близким это 
может не понравиться. Берегитесь стресса и перенапряжения. 

БЛИЗНЕЦЫ 
Bыходные лучше посвятить спокойному отдыху, так как почти во 
всех сферах жизни вас ожидает достаточно беспокойный пери-

од. Может представиться возможность карьерного роста, смело выдвигай-
те свою кандидатуру на вакантную должность. Вы успешно продемонстри-
руете свое профессиональное мастерство и получите признание. Будьте 
аккуратны с финансами, не стоит брать на себя кредитных обязательств. 

РАК
Достаточно напряженный период, время пролетит незаметно. 
Вас посетит множество хороших идей, установятся новые кон-

такты, также вас ожидает множество забот по хозяйству. Вы сможете ула-
дить деловые вопросы, которые связаны с учреждениями или коммуналь-
ными службами. Обратите внимание на финансовые вопросы. 

ЛЕВ
Bы будете необычайно обаятельны, что поможет вам открыть 
многие двери, в том числе, и к человеческим сердцам. В семей-

ной жизни важно заботиться о взаимопонимании. Свободным представите-
лям знака рекомендуется критически оценивать знакомства. B выходные 
стоит куда-нибудь отправиться, вырваться из привычной среды. Можете 
планировать заграничное путешествие. 
 

ДЕВА
Вам следует обратить внимание на финансовые вопросы – дер-
жите в порядке счета, своевременно вносите платежи и критиче-

ски оценивайте необходимость покупок. Деньги будут словно сквозь паль-
цы утекать. Но не беспокойтесь – вам снова удастся заработать, так как 
на работе представится возможность выделиться. В выходные устройте 
небольшую вечеринку для родственников. 

ВЕСЫ
События и то, будет ли на вашей стороне удача, будет в зна-
чительной степени зависеть от ваших эмоций. Избегайте нега-

тивно настроенных людей, которые непрерывно жалуются. На работе или 
в бизнесе – период установления контактов, но следует обратить внима-
ние на юридические нюансы. Важную роль в вашей жизни будут играть 
дела сердечные, свободные представители знака познакомятся с кем-то 
интересным. 

СКОРПИОН
На работе будьте точны, ко всему подходите разумно, так как 
существует риск ошибиться. Не встревайте в выяснение отно-

шений между людьми, не стоит считать свою точку зрения единственно 
верной. Это поможет наладить взаимопонимание. Подходящее время для 
домашних дел, а затем – романтического вечера с любимым человеком. 

СТРЕЛЕЦ
Удачный период для презентаций и общественной активно-
сти. В выходные радость вам принесут различные культурные 

мероприятия с семьей или близкими друзьями. Рабочая неделя принесет с 
собой новые деловые контакты и возможность заработать, но стоит поду-
мать и об отдыхе. Удачный период, чтобы спланировать путешествие.   

КОЗЕРОГ
Вы очень ответственно относитесь к своим обязанностям – на 

вас можно положиться в любой ситуации. Вы решите много вопросов, но 
стоит прислушаться к мнению окружающих. Если будете настаивать на 
своей точке зрения, могут вспыхнуть споры.  И не всегда в них рождается 
истина. В области отношений вас ожидают яркие приключения.  

ВОДОЛЕЙ
Вы ощутите прилив сил, появятся новые планы и желание 
продемонстрировать свои таланты. Реализовать планы могут 

помочь дружеские контакты или давние деловые партнеры. Дома неспо-
койно – возможно, нужно помочь родственникам решить какие-то бытовые 
вопросы, а в выходные вас ожидают хозяйственные хлопоты. 

РЫБЫ 
Интуиция поможет вам в различных жизненных ситуациях. 
Вы будете видеть людей насквозь, что позволит вам хорошо 

понять мотивы их поступков. На работе вас ожидают ответственные обя-
занности, однако важно, чтобы ваш вклад был оценен как с моральной, 
так и с материальной точки зрения. Если это не так, стоит поискать другую 
работу. Не стесняйтесь обсуждать вопросы оплаты труда.
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Американцы создали машину, которая переводит с 
русского на английский. 
Машина сначала задымилась, а потом и взорвалась 
после разговора двух русских: 
- Ты собираешься встречать Старый Новый Год? 
- Да нет наверное. 
- Ну, а че точно там известно, не известно? 
- Да поглядим, позже решим будем не будем...

Застолье, грузин толкает тост: – Я с моим женой 25 
лет живу... 
Сосед рядом поправляет: – Не с моим, а с моей! 
- А с твоей – 10!

- Люся, я у тебя первый? 
- Я же тебе уже сто раз говорила: «Ты у меня пер-
вый!».  
- Вообще-то я тебя первый раз об этом спрашиваю... 
- Прости, Коля. 
- Я – Андрей.

Больше всего не повезло в жизни детям, чья мама 
работает поваром в детском саду.  
И в саду кормят ужасно, и дома то же доедают.

- Дорогой, с чем ты можешь меня сравнить? 
- С бурной рекой. 
- Красиво! И куда я впадаю? 
- В истерику.

- Раньше у меня были проблемы с алкоголем. 
- Серьёзно? Какие? 
- Мне не нравился вкус.

Кабинет психиатра. В дверь на коленках вползает 
пациент и рычит: 
- Рррррррр! Ыыыыыыы! 
Психиатр: 
- Вы с ума сошли! У меня обед.

- Ты услугами гадалки когда-нибудь пользовался? 
- Фиг знает, может, эти женщины и гадали, не знаю...

Бракоразводный процесс. Мужа спрашивают: 
А какова причина вашего развода? 
У нас разные интересы. Она интересу-
ется мужчинами, а я женщинами!
 
Звонок в дверь.  
Хозяйка открывает и видит слесаря-сантехника.  
- Как хорошо, что вы пришли. Мы ждем вас уже тре-
тий день!  
- Значит, я ошибся. Меня послали в квар-
тиру, где ждут уже второй месяц!

- Дорогой, а ты мусорное ведро выбросил? 
- Сделал, как ты сказала, а куда 
теперь мусор складывать?

- А мы дома ремонт затеяли! 
- С чего начали? 
- С ругани.

Школьник, студент, и профессор математики обсужда-
ют стратегию игры в покер. 
 
Школьник: Если сопернику четыре раза подряд зашли 
тузы, значит в пятый раз уж точно не зайдут, ведь ста-
тистика учит, что в долгосрочной перспективе шансы 
должны уравниваться. 
Студент: Это неверно. Статистика-то как раз учит, что 
прежние независимые события никак не влияют на 
будущее. Шансы соперника получить тузы продолжа-
ют быть теми же, что и раньше. 
Профессор: Вы оба не правы. Статистика 
учит, что если сопернику четыре раза под-
ряд зашли тузы, то этот соперник – шулер, 
и вам лучше уйти подобру-поздорову.

Если человек не владеет автомобилем, то его не 
волнует рост цен на бензин. Если человек не вла-
деет мозгами, то его вообще ничего не волнует.

- Послушай, сынок, вот в газете пишут, что лось напал 
на учителя. 
- А как лось догадался, что это учитель?

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЬМА ЧИТАТЕЛЬНИЦЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
«В прошлую субботу я отправилась за покупками в торговый центр «Тобаго». Погода, как мы помним, была очень 
жаркая и солнечная. Для выходного дня – просто прекрасная! Однако меня неприятно удивило то, что я увидела 
на автостоянке: в детском сиденье плакал оставленный в машине маленький ребенок, которому было явно жарко. 
Не могу определить возраст малыша, но не больше четырех лет… Переднее стекло автомобиля было приоткры-
то сантиметра на два. Я вошла в магазин и стала искать родителей ребенка. И мне даже удалось найти мать, 
которая спокойно болтала со знакомой и изучала витрину магазина одежды, держа в руках мешок для покупок 
из «Рими»… На мое замечание женщина отреагировала только словами: «Ну и что произошло? Я ведь всего на 
каких пятнадцать минут… А куда мне девать ребенка? С собой по магазину таскать?» Но ведь это же просто кош-
мар – ребенок в перегревшейся машине! За «пятнадцать минут», которые очевидно затянулись, машина в такую 
погоду нагревается до невероятной температуры. А ребенок ведь не может выйти из машины!!! Сразу вспомнил-
ся случай в Риге, о котором писали в масс-медиа, – и там мать была возмущена тем, что кто-то вызвал медиков 
и полицию. А ведь в машине был грудной ребенок… Как можно так поступать с собственным ребенком!» – задает 
риторический вопрос Алисе. 

• • •
ОТ РЕДАКЦИИ. Уважаемые родители! За последний месяц приходится нередко слышать о подобных случаях. 
Помните, что в жаркую, солнечную погоду за неполные 15 минут машина может нагреться до 40 градусов и боль-
ше! Между прочим, часто в машине хозяева оставляют и животных, особенно собак… Прежде чем так поступить, 
задумайтесь, хотели бы вы провести «пятнадцать минут» в подобных условиях? В этом случае хочется поблаго-
дарить Алисе за то, что она не осталась безразличной. Всех, кто заметил такие случаи, просим незамедлитель-
но обращаться к работникам охраны магазина или автостоянки, или к работникам полиции, которые обязательно 
помогут… 
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Коха и Сухаревс одержали 
победу в чемпионате U-20 
На прошедшем в Добеле чемпиона-
те Латвии U-20 вне конкуренции были 
вентспилсские тяжелоатлеты Ребека 
Коха и Ритварс Сухаревс. Р. Коха одер-
жала убедительную победу в конкурен-
ции среди женщин, а Р. Сухаревс стал 
лучшим в категории до 85 кг, установив 
личные рекорды во всех дисциплинах 
– в рывке (160 кг), толчке (191 кг) и в 
сумме (351 кг).

Побежден третий 
сильнейший литовский клуб 
ФK «Вентспилс» провел проверочную 
игру с третьим сильнейшим литовским 
клубом и на своем поле одержал побе-
ду со счетом 1:0. В дуэли двух команд, 
выступавших в Лиге Европы UEFA, 
единственный гол забил Александр 
Антонов. В этой игре тренеры вент-
спилсской команды использовали 
много дублеров, а также двух потенци-
альных новичков, которые находятся 
на просмотре в клубе.  

Две бронзовые медали 
в парных играх 
В чемпионате Латвии по петанку среди 
медалистов в парных играх и дуэты из 
Вентспилсского клуба по керлингу. Во 
втором этапе третье место завоевали 
Айя Рудзите и Агита Пуриня, однако 
в сумме они остались лишь восьмы-
ми. В общем зачете обладательница-
ми бронзовых медалей стали Марта 
Козинда и Инга Апмане. Среди муж-
чин на обоих этапах третье место и в 
сумме бронзовые медали – у Науриса 
Богдановича и Райдо Блумбергса. 

У «Velkonis» – достижения 
в юбилейном турнире 
В турнире, посвященном 25-летнему 
юбилею Вентспилсского клуба по пере-
тягиванию каната, вентспилчане одер-
жали победу в весовой категории до 
720 кг (вместе с «Ozoli») и до 680 кг, а 
в классе 600 MIX финишировали вто-
рыми. За 25 лет своего существова-
ния «Velkonis» четыре раза побеждал 
в чемпионате мира, дважды пережил 
триумф на чемпионате Европы, а в 
чемпионате Латвии завоевано 63 (!) 
титула.

Еще можно подать заявку на 
участие в «Играх трех мячей» 
Уже восьмой раз летом в Вентспилсе 
пройдут «Игры трех мячей», на уча-
стие в которых сейчас можно подать 
заявку. Состязания пройдут, как обыч-
но, в трех видах спорта: мини-фут-
бол, стритбол и пляжный волейбол. В 
составе одной команды могут старто-
вать семь игроков, которых во время 
игры нельзя будет заменить.

КОРОТКО О СПОРТЕ

Дебютант сборной Латвии по футболу – полузащитник Виталий Речицкий является одним 
из самых опытных игроков ФК «Вентспилс». Ему пришлось сравнительно долго ждать, 
пока он будет включен в состав сборной, так как его дебют в национальной дружине 
состоялся, когда спортсмену исполнился уже 31 год. 

Долгожданный дебют состоялся

Э то произошло 5 июня, когда 
сборная Латвии провела реша-
ющую встречу розыгрыша 
Кубка Балтии – против Литвы. 
Борьба в Вильнюсе заверши-

лась боевой ничьей – 1:1, а в первый раз за 
карьеру в майке сборной В. Речицкий вышел 
на 64-й минуте игры, когда он помог нацио-
нальной дружине в четвертый раз подряд и 
в 13-й раз в истории официальных турниров 
пережить триумф в розыгрыше Кубка Балтии. 
Он сменил своего товарища по команде 
Ритварса Ругина, у которого опыт в сборной 
значительно больше (26 игр). 

Футболист был в составе сборной и во 
время прошедшей несколькими днями позже 
игры с Эстонией (1:0), однако остался в 
резерве. «Главный тренер латвийской сбор-

ной Микс Пателайнен перед игрой (с Литвой. 
– Прим. ред.) не говорил, что я буду играть. 
Об этом я узнал только во втором тайме, 
когда разогревался. Он сказал, что в моем 
распоряжении две минуты, нужно играть», – 
рассказал в интервью Латвийской футболь-
ной федерации В. Речицкий. 

«Конечно, это очень важное событие в 

моей карьере игрока. Если говорить о вызо-
ве в сборную, то это было очень неожиданно, 
для меня очень приятный сюрприз. Когда в 
31 год тебя впервые вызывают – это неболь-
шой подарок. Надеюсь, что никого не разо-
чарую, ни свой клуб, ни родных, – сказал 
В. Речицкий. – Но, с другой стороны, если 
я скажу, что не ждал вызова в сборную, то 
солгу, потому что это цель и, возможно, мечта 
каждого профессионального игрока».  

Футболист рассказал, что получение вызо-
ва произошло очень стремительно: вечером 
дома он уже готовился отправиться спать, 

когда сначала позвонил директор клуба, 
а затем – генеральный менеджер сбор-
ной, и поступило предложение показаться 
среди кандидатов в национальную дружину. 
Спортсмен сразу же согласился, а уже на сле-
дующий день он был вместе с командой. 

В. Речицкий родился и начал заниматься 
футболом в Резекне, где и провел несколько 
сезонов уже как профессиональный футбо-
лист. Играл на Кипре и в Литве, а затем воз-
вратился в Латвию и с 2014 года стал вент-
спилчанином. В рядах команды «Вентспилс» 
провел уже почти сто игр. 

Все успеть, сделать несколько дел одно-
временно, а значит, длительно испыты-
вать серьезную нагрузку, непрерывные 
телефонные звонки, все время как на горя-
чих углях в офисе, а потом дома… Ведь 
я это могу! Мне нужно сделать это! Мне 
нужно заработать это! Кажется, что это про-
сто триллер, а на самом деле – абсолютная 
правда жизни. Современный стремитель-
ный ритм становится все более интенсив-
ным, чему способствует и зависимость от 
технологий. С подобным ритмом жизни 
сталкиваются все больше людей во всем 
мире, в том числе, и в Латвии. Долго так 
жить люди не в состоянии. Все эти обсто-
ятельства рано или поздно приводят к 
так называемому синдрому выгорания, что 
является очень серьезной проблемой. К 
сожалению, до сих пор редко кто осознает 
ее серьезность и прислушивается к себе. 
В Латвии статистика пугающая: синдром 
выгорания за последний год испытали на 
себе 48% работающих! 

Половина работающих 
латвийцев подвержены синдрому 
выгорания, и их число растет 

T ак называемый синдром эмо-
ционального выгорания впер-
вые широкой публике в Латвии 
стал известен приблизительно 15 
лет назад. Уже тогда ритм жизни 

молодых людей начал ускоряться, но никто 
по-настоящему не обратил на это внимания. 
За эти годы существенно изменилось прак-
тически все, за исключением «норм», приня-
тых в обществе. Да, в кавычках, потому что 
за ними зачастую скрывается то, что абсо-
лютно не нужно человеку, однако нужно соот-
ветствовать, ведь так делают другие – друзья, 
коллеги, возможно, даже члены семьи. 

КАЖДЫЙ ВТОРОЙ «ВЫГОРАЕТ» 
Если раньше об этих данных не говори-

ли вслух, то анализ и выводы, сделанные 
учеными этим летом, приводят в ужас. Вот 
несколько фактов, приводимых в исследова-
нии Института корпоративной ответственно-
сти и долгосрочного развития и исследова-
тельской компании «Kantar TNS». В Латвии 
синдром выгорания за последний год затро-
нул почти каждого второго, или 48% работаю-
щих, и только 38% не знакомы с его проявле-
ниями. В то же время 47% опрошенных отме-
тили, что они не могут рассказать начальнику 
о том, что чувствуют выгорание или подозре-
вают у себя наличие его симптомов. Об этом 
могли бы заявить лишь 14%.

Беспокойство вызывают те проявле-
ния синдрома, которые указали опро-
шенные среди тех, что они испытывают. 
Процентуальное соотношение достаточно 
точно соответствует той лестнице, по кото-
рой спускается человек с синдромом выго-
рания: 54% отметили неспособность заснуть 
или вообще спать, так как все время при-
ходят мысли о работе; 36% опрошенных 
мучаются от тревожности, а 28% ежедневно 
используют алкоголь, чтобы снять дневной 
стресс и, в том числе, заснуть.  

То, что эти цифры на самом деле больше, 
отмечает руководитель Института корпора-
тивной ответственности и долгосрочного раз-
вития Даце Хелмане. По ее словам, несмотря 

на то, что почти половина наемных работни-
ков в Латвии признали, что за последний год 
они ощутили на себе синдром эмоциональ-
ного выгорания, на самом деле таких людей 
может быть больше, так как часть из них 
просто не могут идентифицировать влияние 
стресса из-за работы на их эмоциональное 
благополучие. Во-первых, они об этом ниче-
го не знают. Во-вторых, знают, но считают, что 
у них этого нет. Вышеупомянутая цепочка и 
длительный стресс вскоре приводят к тому, 
что пропадает интерес к работе, снижает-
ся самооценка и работоспособность (объем 
работы сохраняется, а время выполнения все 
увеличивается), пока не наступает апатия и у 
человека начинаются проблемы психологиче-
ского характера. 

НЕ ПОЗВОЛЯТЬ ПЕРЕГРУЖАТЬ СЕБЯ 
Согласно результатам исследования, на 

40% латвийских предприятий и в учреждени-
ях сотрудники работают больше, чем установ-
ленные законом 40 рабочих часов в неделю. 
Такое же большое число работающих прово-
дят на работе 40 часов в неделю. Только у 
17% работников, занятых на полную ставку, 
суммарное рабочее время за неделю меньше 

установленного законом.  
«Мы видим, что из года в год растет число 

работников, которые сталкиваются с профес-
сиональным выгоранием. В результате пада-
ет эффективность – люди проводят много 
времени на работе, а результатов нет. И речь 
идет не только об эмоциональном и физиче-
ском благополучии общества, но и о конку-
рентоспособности бизнес-среды в целом», – 
сказала Д. Хелмане, подчеркнув, что работо-
датель и его сотрудник должны быть намного 
более открытыми и обсуждать эту проблему. 

Если 10 лет назад самые существенные 
факторы риска в рабочей среде были связа-
ны с их влиянием на физическое здоровье 
человека, то сегодня все более актуальными 
становятся вопросы о психоэмоциональном 
здоровье работающих. В связи с этим выго-
рание на работе необходимо распознавать 
как работнику, так и работодателю, чтобы 
можно было своевременно идентифициро-
вать и решить упомянутую проблему. Важно 
также понять, как отношение самих работни-
ков, взаимопонимание, сопереживание и под-
держка или их нехватка влияют как на личное 
благополучие, так и на эмоциональное состо-
яние других коллег. 

• Подумайте, не стали ли 
вы своего рода автома-
том, который механиче-
ски следует по маршру-
ту: дом–работа–магазин–
дом. Осознанно пытай-
тесь разрушать рутинность 
– отправляйтесь на рабо-
ту другой дорогой, сходите 
в другие магазины, попы-
тайтесь выбирать разноо-
бразные продукты. Нужно 
стараться жить осознан-
но, понять, о чем и как вы 
думаете, как формулируете 
это, насколько вы способны 
к внутреннему диалогу. 
• Попытайтесь осознать 
первую мысль, с которой 
вы утром подходите к зер-
калу и смотрите на свое 
отражение. Если эта мысль 
негативная, то вы незамет-
но наносите себе вред. 
• Важно, чтобы у челове-
ка была не только работа, 
но и полноценный отдых, 
чтобы были друзья, с кото-
рым можно поговорить о 
чем-нибудь, кроме работы. 
• В профессии необходимо 
найти время для обучения 
и повышения квалифика-
ции, нужно встречаться с 
коллегами, чтобы обмени-
ваться профессиональны-
ми новостями. На работе, 
по меньшей мере, четвер-
тую часть времени нужно 

Для того чтобы не допустить выгорания

отводить не рутине, а на то, 
чтобы узнать или поделиться 
новой информацией. 
• Желательно выпол-
нять физические упражне-
ния, сбалансировать диету. 
Нужно позаботиться о том, 
чтобы процесс принятия 
пищи был приятным, а не 
механическим, за просмо-
тром телевизионных ново-
стей или за компьютером в 
бюро. Смакуйте каждый кусо-
чек, подумайте о тех людях, 
которые вложили свой труд в 
приготовление блюда. 
• Вежливо общайтесь с людь-
ми, которых встречаете изо 

дня в день, – продавцами, 
работниками коммуналь-
ной службы и т. п. Когда 
мы позитивно настроены 
по отношению к окружаю-
щим, то чаще всего – пусть 
и не всегда – и с нами 
общаются любезно. Если 
мы будем осознавать, что 
другой человек такой же, 
как и мы, то найдем точки 
соприкосновения даже в 
конфликтной ситуации. 
• Научитесь улыбаться. 
Улыбаясь себе и окружа-
ющим, вы уменьшаете 
стресс. 

Источник: VegDist.lv
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Ба-бах!
В конце последней недели 
перед праздником Лиго в городе 
Вентспилсе пройдут практически 
только два мероприятия. Нет, ну 
не совсем так, это не означает, 
что в городе закончились идеи 
того, как обеспечить вентспилча-
нам возможности интересно про-
вести свободное время.  Таких 
возможностей очень много! 
Однако не в конце этой недели, и 
этому есть вполне понятное объ-
яснение. Во-первых, в течение 
всей субботы продолжатся кра-
сивые выпускные в вентспилс-
ских основных школах, средних 
школах, а также для выпускников 
высшей школы.  О выпускных 
мы уже рассказывали, на сей раз 
– о втором значимом событии.  

Т ри… два… один… 
Ба-бах! Вентспилс 
знаменит своим 
пушечным выстре-
лом, который даёт 

старт марафону Вентспилсского 
Парка приключений. Уже в суббо-
ту, 17 июня, в девятый раз бегу-
ны со всей Латвии съедутся в 
Вентспилс, чтобы принять уча-
стие в марафоне на одной из дис-
танций. Из всех дистанций самая 
особенная – самая длинная дис-
танция – 42,195 км. Вентспилс в 
этом плане уникален, так как в 
Латвии только в двух городах ещё 
проводятся забеги на дистанцию 
полного марафона – это Рижский 
марафон, который ежегодно соби-
рает невероятно большое число 
бегунов (в этом году было почти 
38 000), и Валмиера.  

Конечно, у каждого свои способ-
ности и соответствующая желани-
ям и возможностям дистанция – 
для кого-то длинный марафон или 
полумарафон, для кого-то - 10,55 
км или 5,3 км. В любом случае, это 
один из самых больших праздни-
ков бега в Латвии, который при-
ближается к своему десятилетнему 
юбилею. Вентспилсские соревно-
вания известны еще тремя другими 
забегами. Самые маленькие смо-
гут померяться силами на состяза-
ниях ползком, для детей немного 
постарше – Детский забег. Также 
состоится Забег содружества для 
участников с двигательными нару-
шениями. Действительно, настоя-
щий праздник бега, в котором при-
нять участие приглашаются все 
вентспилчане и который побуждает 
гостей города вернуться сюда ещё 
и ещё раз, не так ли?  

Коротко о программе. В суббо-
ту после обеда, в 14.55, состоит-
ся Забег содружества и Детский 
забег, а также пройдут соревнова-
ния «Малыши ползком». В заклю-
чение новая в сериале бега этого 
сезона, полная приключений дис-
танция длиной примерно 2 км – 
«Мой забег Латвии», во время 
которого участники побегут с фла-
гами. В воскресенье, в 10 часов 
на трассу выйдут марафонцы и 
полумарафонцы, а бегуны на дис-
танции 10 км и 5 км стартуют в 13 
часов. Затем в парке обширная 
развлекательная программа с уча-
стием Роберто Мелони!  

Вентспилчанин, даже если Ты 
сам не участвуешь в забеге на 
одну из дистанций, приходи и уча-
ствуй в соревнованиях как болель-
щик. Трасса проходит через центр 
города, выбери ближайшее или 
излюбленное место и возгласа-
ми поддержки и аплодисмента-
ми помоги участникам достичь их 
цели. Прогноз погоды показывает, 
что будет жаркий, душный день.  
Так каждый из нас – на трассе или 
на краю трассы – все мы станем 
победителями! 

В наши дни совершенно невозможно представить, как на земле воцаряется темнота, как 
только заходит солнце – как это было совсем не так давно, всего немногим более ста лет 
назад.  Ни лучины, ни свечи, ни керосиновые лампы и даже газовые фонари, как в Риге, 
не могли сделать ночь хоть сколько-нибудь светлее. В начале ХХ столетия Вентспилс еще 
был весьма темным городом, хотя в прессе писали, что на некоторых улицах установле-
ны керосиновые фонари. Для просвещенных умов слово «электричество» уже не было 
в новинку, некоторым, кто путешествовал по Европе, уже доводилось видеть лампочки, 
которые были способны ночь превратить в день. 

Как в Вентспилсе включилось электричество!

На изображении: здание администрации  
Вентспилсской электростанции, позади – 
труба. 30-е годы минувшего столетия. 

В 1908 году Вентспилсское город-
ское правление приняло исто-
рическое решение о строитель-
стве электрической станции. За 
год проект и другая необходи-

мая документация были готовы, и в 1909 
году началось строительство Вентспилсской 
станции на паровых турбинах. Местом стро-
ительства выбрали улицу Плоста. Участок 
земли, на котором строили станцию, при-
надлежал городу, а строительные работы 
взяла на себя фирма зажиточных евреев 
«Братья Каны». Концессию заключили на 
40 лет, то есть до 1950 года. Фирма «Братья 
Каны» построила здание электростанции, 
купила и установила паровой котел и дру-
гие машины. К концу 1910 года станция уже 
была готова к работе. Наряду с этим фирма 
Канов начала создание городской сети элек-
троосвещения. Известно, что электрическое 
освещение было в реальной школе (часть 
ее здания сейчас включена в паромный тер-
минал), женской гимназии (Вентспилсская 
государственная гимназия), нескольких бан-
ках и жилых домах. В газетах того време-
ни говорится, что электрическое освещение 
было неравномерным, и мощности зачастую 
не хватало. Конечно, для вентспилчан того 
времени в «исчезновении» электричества 
не было никакой трагедии, и никакого хаоса 
в городе не возникало, как это произошло, 
например, в январе 2005 года, когда после 
бури Вентспилс остался без электричества 
примерно на 15 часов. Нет, в то время люди 
воспринимали электрическое освещение как 
услугу класса «люкс», а когда его не было, 
зажигали керосиновые лампы или свечи и 
жили дальше. 

В последующие годы поставка электриче-
ства понемногу улучшилась, перебои возни-
кали все реже, а число абонентов росло. Но 
потом началась Первая Мировая война. До 
весны 1915 года вентспилсская станция про-
должала действовать, но с приближением 
немецких военных частей Российская импе-
рия начала эвакуацию всех заводов, фабрик, 
учреждений и производств. Практически все 
оборудование Вентспилсской электростан-
ции было демонтировано, погружено в ваго-
ны и вывезено в Россию. Излишне говорить, 
что позднее Вентспилс не получил обратно 
ничего. 

Немецкие оккупационные власти устано-
вили в здании электростанции привезен-
ные из Германии паровые машины и дру-
гую аппаратуру. В конце года она возоб-
новила работу, и электрификация горо-

да продолжилась и в военных условиях. 
В 1918 году, после подписания мирного 
договора, Вентспилсское самоуправление 
выкупило у Германии все оборудование 
электростанции. 

После восстановления независимости 
Латвии и освободительных боев 1919 года, с 
наступлением мира, Вентспилсская электро-
станция увеличила мощность, так как город-
ское самоуправление планировало расши-
рение электрификации не только учрежде-
ний и жилых зданий, но и электрическое 
освещение улиц вместо старых керосино-
вых фонарей. К 1933 году Вентспилсская 
дума вложила в восстановление оборудова-
ния электростанции и увеличение мощности 
более 600 тысяч латов. Тарифы на электри-
чество в то время не были слишком высоки, 
тем не менее, электростанция, в паровых 
котлах которой сжигались сотни тонн опи-
лок (со всех городских пилорам), работала с 
прибылью, и все чаще в окнах вентспилсских 
домов загорался свет. Электричество пере-
стало быть чудом. 

Однако фирма братьев Канов в Вентспилсе 
продолжала существовать. И как гром среди 
ясного неба в 1928 году появился граждан-
ский иск Канов с требованием отдать элек-
тростанцию им; основание – концессия на 
40 лет! Отцы города были обескуражены 
–  ведь от вложений Канов 
осталось лишь здание стан-
ции, да и то было отремон-
тировано. Оборудование, 
купленное Канами, рас-
творилось в России, а все 
действующее оборудова-
ние было приобретено на 
деньги вентспилсских нало-
гоплательщиков самоуправ-
лением!  Ситуация стала 
еще более драматичной, 
когда в феврале 1931 года 
Елгавский окружной суд, 
вопреки здравому смыс-
лу и логике, вынес реше-
ние в пользу Канов! Однако 
Вентспилсская дума обжа-
ловала решение в Рижском 
окружном суде и пару лет 
спустя вздохнула с облег-
чением – электростан-
ция была присуждена 
Вентспилсу. 

До 1940 года электрифи-
кация Вентспилса шла впе-
ред стремительными шага-
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ми. Без освещения остались лишь окраины, а ближе 
к центру жители наслаждались удобствами, которые 
обеспечивали лампы и люстры, радио, электрические 
утюги и чайники. 

Построенная в 1910 году электростанция продол-
жала действовать и во время Второй Мировой войны, 
а спустя много лет после войны огромная труба 
из желтого кирпича продолжала дымиться, превра-
щая бесконечные тонны опилок в световую энергию. 
Рассказывают, что после войны на станции осталось 
лишь несколько настоящих специалистов, которые 
умели обращаться с оборудованием так, чтобы подача 
энергии не прерывалась. Еще в 1950 годы вентспил-
чане держали наготове керосиновые лампы и фонари-
ки на случай, если у пульта электростанции находился 
какой-нибудь неумеха. 

После 1960 года электричество в Вентспилс начали 
поставлять издалека, и старая электростанция оказа-
лась в статусе никому ненужного пенсионера. Снесли 
огромную трубу, позволили разрушиться зданию, так 
закончила свой век станция, которая первой принесла 
в наш город свет. 
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Как рассказали в ГНИ, в доме Гутшмита будет 
создан единый государственный центр обслужи-
вания клиентов, и сейчас проходят подготовитель-
ные работы. В этом здании разместятся работ-
ники государственных институций – министерств 
финансов, благосостояния и юстиции, здесь же в 
современных помещениях расположатся работ-
ники Вентспилсского городского самоуправления. 

ГНИ «созревает» на восстановление дома 
Гутшмита и здания бывшей музыкальной школы

 Окончание. Начало на 1 стр. Другая судьба у бывших зданий Вентспилсской 
музыкальной школы на ул. Кугиниеку, 2, и Пилс, 
38. Когда-то одни из красивейших зданий города в 
ближайшие годы ожидает впечатляющее преобра-
жение. Здания, которые было запрещено эксплуа-
тировать из-за их аварийного состояния, пустуют 
уже длительное время, и многие думали, что им 
уготовано забытье. Однако, как уже рассказывала 
газета «Ventspilnieks.lv», разработан план, соглас-
но которому через пару лет здесь разместятся вос-

питанники Музыкальной средней школы 
и студенты Вентспилсского техникума. 

В связи с этими домами ГНИ указы-
вает, что говорить о планах на будущее 
преждевременно, хотя работа ведет-
ся. ГНИ в будущем планирует искать 
финансирование Евросоюза для даль-
нейшего развития проекта. Ясно, что 
реконструкция этих зданий, как и дома 
Гутшмита, будет дорогостоящим про-
ектом, особенно больших зданий на 
улицах Кугиниеку и Пилс. Здания 
очень запущены, поэтому восстанов-
ление потребует больших финансовых 
вложений. 

Всего в ведении ГНИ в стране 
более 500 зданий общей площадью 
1,8 млн квадратных метров и более 
4100 единиц земельной собственно-
сти площадью более 10 млн квадрат-
ных метров. Предприятие основано в 
1996 году, его стопроцентный акционер 
– Министерство финансов. 

Не так давно, в апреле 2015 года, был сдан в эксплуатацию 12-й причал – новейший глубоково-
дный причал в Вентспилсском порту. Причал занимает территорию от сокового терминала до 
подъемного моста, и вместе со сдачей этого причала в эксплуатацию завершено освоение линии 
причалов на Венте. Toгда Управление Вентспилсского свободного порта (ВСП) информировало, 
что для строительства причала использованы средства Фонда кохезии ЕС, оно обошлось в 15,54 
млн евро без НДС, как инженерно-техническое сооружение его строило полное товарищество 
«Hochtief Solutions, LNK Industries». ВСП назвал этот проект существенным вложением в развитие 
инфраструктуры порта, который обеспечит увеличение объема генеральных и насыпных грузов.  

 

ВЫДЕЛЕНО БОЛЕЕ 17 000 ЕВРО НА РАСШИРЕНИЕ 
ОПТИЧЕСКОЙ СЕТИ ПЕРЕДАЧИ ДАННЫХ 

На расширение оптической сети передачи данных в Вентспилсе из бюджета самоу-
правления будет выделено 17 074 eвро.

Городскую оптическую систему передачи данных поддерживает Вентспилсский 
дигитальный центр, обеспечивая общую инфраструктуру для всех учреждений само-
управления и обществ капитала, а также работу городской общественной беспрово-
дной сети и единой системы видеонаблюдения. В проекте решения поясняется, что 
необходимо обеспечить дополнительную мощность вентспилсской индустриальной 
зоне на правом берегу Венты и создать петлевое соединение с сегментом сети на 
левом берегу Венты. По этой причине требуется расширить городскую оптическую 
сеть передачи данных. Планируется осуществить это за счет создания кабельных 
ответвлений в уже существующей канализационной системе от поворота реки Венты 
до Центра данных на улице Нафтас, 11а, также будет создан ввод оптической сети 
передачи данных в здание муниципального ООО «Ventspils reiss» на улице Робежу, 7, 
пояснили в думе. Расширение оптической сети передачи данных одновременно обе-
спечит резервное соединение вентспилсским учреждениям самоуправления, обще-
ствам капитала и Вентспилсскому парку высоких технологий с узлом резервного копи-
рования данных в помещении Дигитального центра. 

17 000 евро – это та сумма, которую самоуправление ежегодно вкладывает в раз-
витие оптической сети передачи данных. В данный момент сформировалась очень 
широкая сеть, общая протяженность кабелей которой составляет почти 3,5 тыс. 
километров. 

150 000 ЕВРО ВЫДЕЛЕНО НА ОСВЕТИТЕЛЬНУЮ ТЕХНИКУ 
И ЗВУКОВУЮ АППАРАТУРУ В ЦЕНТРЕ КУЛЬТУРЫ 

Вентспилсское городское самоуправление выделило средства в размере 150 000 
евро на приобретение для нужд Центра культуры новой осветительной техники и зву-
ковой аппаратуры. 

В решении думы поясняется, что эти средства необходимы на приобретение ста-
ционарной осветительной техники для внутренних помещений Центра культуры и 
звуковой аппаратуры для проведения мероприятий под открытым небом. Средства 
выделены с целью обеспечить деятельность центра, чтобы он мог продолжить орга-
низацию разнообразной, отвечающей современным запросам культурной жизни, улуч-
шая и совершенствуя материально-техническую базу, необходимую для проведения 
мероприятий. 

Большая часть средств, или 110 000 eвро, будет необходима для приобретения 
озвучивающей аппаратуры, которая частично сейчас и постепенно в будущем сме-
нит звуковое оборудование для мероприятий под открытым небом. В свою очередь, 
для замены осветительной техники в большом зале Центра культуры потребуется 40 
000 eвро.

Отдельным проектом решения выделено 11 852 eвро на экран Центра культуры и 
приобретение дополнительных элементов решения, необходимых для обеспечения 
его работы.  

Все средства выделены из бюджета пожертвований и дарений этого года 
Вентспилсской городской думы – разницы между планируемыми доходами и расхода-
ми в городском фонде развития, сказано в решении думы. 

ВО ДВОРЕ УЛИЦЫ САУЛЕС ПОЯВИТСЯ ВОССТАНОВЛЕННАЯ СТОЯНКА 
Вентспилсская городская думы выделила софинансирование в размере 28 095 

eвро на восстановление автостоянки во внутреннем дворе на улице Саулес, 114. 
Планируется, что во внутреннем дворе, который физически и морально уста-

рел, будет произведен демонтаж старых бетонных поддерживающих стен, заменено 
асфальтовое покрытие, установлены скамейки, а тротуары вместо старых, отслужив-
ших свое бетонных плит будут вымощены брусчаткой. Прежде чем работы начнутся, 
планируется разработать техническую документацию. Общая стоимость работ соста-
вит 36 283 eвро.

ТУРИСТЫ МОГУТ ПОЛЬЗОВАТЬСЯ УСЛУГАМИ ВЕЛОРИКШ 
И ТУРИСТИЧЕСКИХ ПАРОВОЗИКОВ 

Вентспилсская городская дума утвердила обязательные правила «О специализи-
рованных туристических транспортных средствах в Вентспилсе», которые предпо-
лагают, что коммерсанты смогут по согласованным маршрутам катать как жителей 
Вентспилса, так и гостей города. Например, на туристических автобусах, паровозиках, 
велорикшах и других специализированных туристических транспортных средствах. 

Кроме того, правилами будет определено, в каком порядке должны регистрировать-
ся специализированные туристические транспортные средства, утверждены маршру-
ты их передвижения и обеспечен контроль за их техническим состоянием, оговорены 
условия использования специализированных туристических транспортных средств. 
Ответственным за надзор назначен Отдел экономики. 

Дума внесла изменения в список платных услуг учреждений самоуправления, 
пополнив его соответствующей платной услугой. В думе пояснили, что это необходи-
мо для того, чтобы и впредь Вентспилсская городская дума могла выдавать лицензи-
онные карточки тем, кто оказывает услуги такси. 

6000 ЕВРО ВЫДЕЛЕНО НА ПЯТЬ ПРОЕКТОВ СОЦИАЛЬНОЙ ПОДДЕРЖКИ 
В этом году в конкурсе на финансирование проекта социальной поддержки жителей 

Вентспилсская дума поддержала пять проектов, выделив общую сумму 6000 евро. 
В Социальной службе Вентспилса рассказали, что всего было подано семь проек-

тов от шести претендентов, однако с учетом выделенной суммы было выбрано пять 
проектов, которые получат финансирование.  

Самые значительные средства – 1433 eвро – выделены обществу «Integrācijas 
inkubators» на приобретение специализированного оборудования, при помощи кото-
рого будут оказываться услуги людям с кратковременными или длительными нару-
шениями движения. 1397 eвро присвоено проекту кризисного центра для семей с 
детьми «Paspārne», во время которого пройдет обучение для родителей подростков, 
что поможет им лучше понять своих детей и их нужды, уменьшить проблемы в пове-
дении подростков, а также будет способствовать позитивному эмоциональному раз-
витию подростков. Проект фонда «Saggara» предусматривает организацию меро-
приятий по поддержке детей и молодежи: для социально малозащищенных групп 
жителей будет организовано обучение необходимым в жизни навыкам и предложены 
возможности содержательно провести свободное время. Этот проект получил 1273 
eвро. Вентспилсскому обществу пенсионеров «Liedags» выделено 1108 eвро, чтобы 
пенсионеры могли приобрести необходимые материалы для кружка рукоделия, а 
также хозяйственные товары и технику для обеспечения деятельности организации. 
Вентспилсский техникум реализует проект подготовки мастер-классов, посвященных 
значению современной кухни в праздновании традиционных латышских праздников, 
для чего дума выделила 708 евро. 

РЕШЕНИЯ ДУМЫВозможно ли, что...?

ЦЕЛЫЙ ГОД ТИШИНА, А ПОТОМ…  
Целый год новый и расхваленный причал пусто-

вал. Его оператор – ООО «Eurohome Latvija», 
который «интересным образом» получил право 
на использование этого причала еще до его 
создания, с обеспечением грузопотока не спе-
шил. Более того, заботами ВСП ООО «Eurohome 
Latvija» были обеспечены особые условия – отло-
женные платежи и нивелирование бездеятель-
ности. На особое отношение со стороны ВСП не 
повлиял и тот факт, что ООО «Eurohome Latvija» 
до самого лета 2016 года не была перевалена ни 
одна тонна грузов. 

В апреле 2016 года ВСП с гордостью заявил: 
из Лиепаи привезено два мобильных подъемни-
ка «Gottwald», которые установлены на 12-м при-
чале, где уже в скором времени начнутся первые 
работы по перевалке грузов. 

Они были реализованы. В 2016 году ООО 
«Eurohome Latvija» на 12-м причале перевалило 
341 000 тонн, в 2017 году, соответственно, 632 000 
тонн сплава чугуна. 

ВОЗМОЖНО ЛИ, ЧТО НОВЫЙ 
12-Й ПРИЧАЛ СЛОМАН?

Весной 2018 года работы по перевалке сплава 
чугуна на 12-м причале остановились. Идут раз-
говоры, что новая гордость ВСП сломана. Причал 
местами просел до полуметра, его якорная сто-
янка, частично под водой, заметно выдвинулась 
в сторону Венты. Иными словами, у 12-го при-
чала имеются серьезные повреждения, которые 
не позволяют его эксплуатировать в привычном 
режиме и из-за которых у ВСП может возникнуть 
необходимость вернуть Фонду кохезии ЕС предо-
ставленное финансирование. 

KТО БУДЕТ ОТВЕЧАТЬ?
Возможно ли, что ООО «Eurohome Latvija» лоб-

бируется вентспилсскими должностными лицами 
и им же принадлежит этот проект, председатель 
правления которого Янис Лубиньш одновремен-
но является представителем ВСП и доверенным 
лицом вентспилсских высших должностных лиц?

Возможно ли, что 12-й причал, игнорируя усло-
вия Фонда кохезии ЕС, был реконструирован 
специально для нужд ООО «Eurohome Latvija», и 
возможность такой схемы в коридорах власти лоб-
бировали высшие должностные лица Вентспилса?

Возможно ли, что не соответствующие несущей 
способности причала грузы, сплав чугуна, ООО 
«Eurohome Latvija» привлекло, чтобы ВСП смог 
быстро выполнить условия Фонда кохезии ЕС – 
достичь нужного тоннажа грузов, что уменьшило 
бы риск возмещения средств ЕС в случае, если 
не был бы достигнут необходимый объем грузов? 

Возможно ли, что 12-й причал как со стороны 
ВСП, так и со стороны ООО «Eurohome Latvija» 
сознательно эксплуатировался не соответствую-
щим образом, в результате чего возникли суще-
ственные повреждения? 

Возможно ли, что имеет место серьезный риск 
того, что ВСП придется возместить Фонду кохезии 
ЕС средства, выделенные на строительство 12-го 
причала, а также изыскивать финансирование на 
капитальный ремонт причала? 

Возможно ли, что за нанесение многомилли-
онных убытков ВСП к ответственности нужно 
призвать его высших должностных лиц, в том 
числе, членов правления Айвара Лембергса, 
Яниса Витолиньша, Гунтиса Блумбергса, 
Дидзиса Ошениекса, управляющего ВСП Иманта 
Сармулиса и других ответственных лиц? 
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Требуют взыскать с 
«LatRosTrans» 66,74 млн евро 
Латгальский окружной суд решил взы-
скать с ООО «LatRosTrans» в пользу AО 
«Полоцктранснефть Дружба» 66,74 млн 
евро в связи с противозаконной откач-
кой и продажей нефти, принадлежащей 
истцу. Истец считает, что технологиче-
ская нефть, которая находилась в при-
надлежащих «LatRosTrans» нефтепро-
водах, является собственностью истца. 

Пожар на огромной 
территории полигона в Адажи 
В минувшее воскресенье на Адажском 
полигоне возник пожар, площадь воз-
горания составила, по меньшей мере, 
300 га. В тушении пожара заняты боль-
шие ресурсы, в том числе, вертолет 
Воздушных сил. Убытки от пожара под-
считать пока сложно, как и установить 
возможные причины его возникновения. 

Начался период 
предвыборной агитации 
В Латвии официально начался 120-днев-
ный период агитации в преддверии 
выборов в Сейм, которые пройдут осе-
нью. Он продлится до 6 октября. Списки 
кандидатов в депутаты в 13-й Сейм 
можно будет подать с 18 июля до 7 авгу-
ста. Закон требует, чтобы партии под-
считывали и указывали в предвыборном 
отчете все доходы и расходы в период 
со 120-го дня перед выборами до дня 
выборов. 

Команда «Фейсбука» уделит 
особое внимание выборам в 
Сейм 
В администрации соцсети «Фейсбук» 
создана команда, которая будет уде-
лять особое внимание выборам в 13-й 
Сейм. Под контролем правительства 
была создана координационная группа 
по безопасности выборов, цель которой 
– подготовиться к потенциальным угро-
зам в информационном пространстве 
до выборов в Сейм. В группе задей-
ствованы представители всех мини-
стерств, Бюро по защите конституции 
и представители Полиции безопасно-
сти. Создание группы доверено Гуне 
Шноре, которая является советником 
Мариса Кучинскиса по стратегической 
коммуникации. 

США возразили, Латвия 
забраковала 
США выступают против привлече-
ния латвийской стороной аудиторов 
«Ernst&Young» для процесса самолик-
видации ABLV Bank, в то время как 
Латвия, возможно, откажется от контро-
лирования процесса ликвидации все-
мирно известной американской компа-
нии «Kroll», свидетельствует информа-
ция передачи «Nekā personīga» кана-
ла TV3. Возражения США относитель-
но аудиторов «Ernst&Young», возможно, 
связаны с тем, что эта фирма в свое 
время проводила аудиты, заказанные 
банком.

За газ придется платить 
больше 
С 1 июля для домохозяйств вырастут 
тарифы на природный газ. Если потре-
бление газа домохозяйством составля-
ет до 500 кубометров в год, то тариф 
на его использование в качестве топли-
ва (включая акцизный налог и налог на 
добавленную стоимость) с 1 июля соста-
вит 0,77 евро за кубометр, то есть повы-
сится почти на 10%. Для домохозяйств 
с потреблением газа от 500 до 25 000 
кубометров в год тариф (включая акциз-
ный налог и налог на добавленную сто-
имость) составит 0,47 евро за кубометр, 
то есть почти на 17% больше. 

Отклик на приглашение 
пройти обследование на рак 
груди небольшой 
В прошлом году на 20% возросло число 
женщин, использовавших возможность 
пройти оплаченный государством скри-
нинг на рак молочной железы, но этот 
показатель все еще далек от желаемо-
го, который составляет 70%. С 2009 года 
в Латвии организуются подобные скри-
нинговые обследования, что позволяет 
обнаруживать рак молочной железы на 
ранней стадии.

В ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 3 стр.

Памятник, у которого политически  
репрессированные вентспилчане  
стараются побывать каждый год. 

Товарищи по судьбе. С политически репрессированным  
вентспилчанином Арнолдом Нейманисом. 

Во время памятного мероприятия репрессированных лиц вместе с айзсаргами.

мотивы, так как все они происходили из 
малообеспеченных рабочих семей, и ни сами 
молодые люди, ни их родители от чужой вла-
сти в прямом смысле не пострадали.  Даже 
наоборот, ученикам было предложено всту-
пить в пионеры, стать комсомольцами, быть 
строителями коммунизма и таким образом 
со временем стать опорой новой власти.  

«Ясность того, что сменивший фашист-
ский режим советский порядок столь же 
враждебен и неприемлем для большин-
ства латышского народа, шла из семей.     
Перемены обсуждались на кухне и в муж-
ской компании за кружкой пива, и это не рас-
ценивалось положительно. Мы, кто были в 
основном детьми и подростками Остгалса и 
Старого города впитывали эту информацию 
как губка и сами более внимательно начали 
оценивать происходящее вокруг и делиться 
впечатлениями. 

Родители, конечно, осознавали силу вла-
сти, опиравшейся на Советскую армию и 
аппарат чека, сравнивали её со своими воз-
можностями.  Слушая запрещённые зару-
бежные каналы новостей, мы ждали в каче-
стве освободителей англичан или амери-
канцев. До этого в школах нас воспитывали 
в атмосфере патриотизма, мы были сме-
лыми, активными и в более поздней само-
оценке – бесконечно наивными. В отличии 
от осмотрительных пассивных взрослых мы 
со всем юношеским максимализмом были 
готовы реально бороться с оккупационной 
властью. Втроём мы основали Латвийскую 
национальную молодёжную организацию, 
начали привлекать в неё единомышленни-
ков, успели нарисовать и расклеить в городе 
немногочисленные плакаты с антисоветски-
ми лозунгами, от имени организации издали 
два напечатанных на трофейной печатной 
машинке журнала, которые давали читать 
надёжным одноклассникам и некоторым учи-
телям. Да, у меня был и пистолет марки 
Parabellum, и мешочек с патронами, которые 
я забрал из машины, брошенной немцами на 
Эспланаде, когда кончилась война.  Однако 
мы не собирались ни на кого нападать, толь-
ко защищаться, если, например, милиционе-
ры поймают нас, когда мы расклеиваем пла-
каты, и захотят задержать.  Мы допускали, 
что и нас в такой ситуации могут застрелить, 
но кровь и головы были слишком горячими, 
чтобы с этим считаться», Албертс признаёт 
допущенные из-за нехватки опыта ошибки, 
но тогдашние действия не осуждает. 

БЕЗ ОПЫТА В КОНСПИРАЦИИ 
«У нас не было и не могло быть понимания 

профессиональной конспирации, поэтому 
организация провалилась из-за закономер-
ной случайности. Мы, я, Валентин и Виктор, 
договорились отправиться в Дампели, чтобы 
в одной отдалённой отводной канаве потре-
нироваться в стрельбе из пистолета. Ожидая 
встречи вблизи одной из нынешних авто-

станций, Валентин, беседуя с одной девуш-
кой, потянулся за носовым платком, но одно-
временно с ним из кармана выпал и взя-
тый с собой патрон пистолета.   По несчаст-
ливой случайности это заметил проходив-
ший мимо милиционер и схватил парня за 
руку. Валентин вырвался и бросился бежать, 
однако это увидел дежурный, стоявший у 
окна находившего недалеко здания милиции. 
Он был известный в Латвии спортсмен-бе-
гун и за несколько секунд догнал беглеца. 
Ничего изменить уже было нельзя, по какой-
то причине в тот день в кармане у Валентина 
был частичный список членов ЛНМО. Но 
именно за этими участниками милиция и 
чека в последнее время усиленно охотились! 
Дальнейшее, как говорится, было в ведении 
профессиональных допросителей, правиль-
нее сказать, тех, кто бил и истязал. Албертс 
вспоминает, что после таких «бесед» на вто-
рой день его из камеры волокли за руки, 
потому что сам он идти не мог. 

НИ ОДНОГО ИЗ СВОИХ НЕ СДАЛИ 
«Но упрямство и ненависть к мучителям 

было настолько большим, что ни одного из 
тех, кото действовал в организации, но не 
был указан в отнятом списке, мы не сдали. 
Среди них была и мама известного со вре-
мён Атмоды в Вентспилсе и в Латвии поли-
тика Гирта Валдиса Кристовскиса – Астра, 
в то время носившая фамилию Крустиня», 
седой мужчина такие действия по-прежнему 
считает как нечто само собой разумеющее-
ся. Что Астра была одной из главных изго-
товителей и авторов пропагандистских мате-
риалов ЛНМО, в биографическом романе Г. 
В. Кристовскиса “Pieskāriens” подтвержда-
ет и руководитель объединения политиче-
ски репрессированных лиц Вентспилсского 
края Велта Краулере, которую в своё время 
выслали в Сибирь за поддержку националь-
ных партизан: «Она нарисовала плакаты, 
которые призывали отмечать 15 мая, и изда-
ла два ученических журнала сопротивления 
под девизом «Смерть красным фашистам!».  

После первой ужасной зимы, проведённой 
в тайге Кемеровской области, стало немно-
го легче, так как для заключенных постро-
или бараки, обогреваемые железными печ-

ками. Затем последовало перемещение в 
Казахстан, позднее оттуда в Омск, где при-
ходилось работать главным образом в стро-
ительстве. После смерти Сталина началось 
массовое освобождение политзаключенных, 
но у Алберта возникли проблемы, так как в 
приговоре не было указано, что он осуждён 
как несовершеннолетний. 

«Спасибо одному умному и человечно-
му заключенному, по национальности рус-
скому, которого в лагере мы называли 
Профессором. Он от моего имени написал 
юридически обоснованное письмо «в учреж-
дения» в Москве, и я был освобождён на 
полтора года раньше присуждённого мне 
срока», Албертс никогда не прилагает совет-
ской власти этническую бирку.  

ВЕК ЖИВИ, ВЕК ДВИГАЙСЯ
«Дальнейшее в Латвии  – как и у многих 

моих товарищей схожей судьбы – внача-
ле трудности найти работу и затем похва-
ла за отличный труд тем, кому работать 
ещё позволяло здоровье. Косвенно это под-
тверждало только одно – советская власть в 
свое время осознанно высылала в Сибирь и 
частично там же уничтожила самую умную 
и прилежную часть латышского народа», 
репрессированный мужчина убеждён, что 
травмированное в советское время трудолю-
бие его народа понемногу снова возрожда-
ется и заслуживает уважения, в данном кон-
тексте он имеет в виду и свою единственную 
дочь Инету, у которой свой бизнес в рыбо-
обрабатывающей отрасли.  

“В Вентспилсе я работал в трёх строитель-
ных организациях, включая время репрес-
сий, мой общий трудовой стаж – 72 года.  
За свою жизнь я сменил три новых автома-
шины советского производства, четвёртая 
куплена тоже новая, но она «иностранка» – 
Toyota Carolla. По своей природе я человек 
неспокойный, мне нравится передвигаться, 
но в последнее время стараюсь делать это, 
не превышая разрешённой скорости, так как 
среди пассажиров мои самые любимые – 
правнуки, которых нужно отвезти в школу, 
на тренировки, на развлекательные меро-
приятия или на занятия.  По воскресеньям 
обязательное посещение церкви, а в обыч-

ные дни такая же обя-
зательная скандина-
вская ходьба на дис-
танцию пять киломе-
тров. Нужно держать 
себя в форме, так как 
я являюсь постоянным 
участником фестива-
лей скандинавской 
ходьбы в Вентспилсе 
и стараюсь быть в 
первых рядах участ-
ников соревнований.  
Жаль, что с годами в 
моей возрастной груп-
пе конкуренция всё 
больше уменьшает-
ся», многое от юноше-
ской удали в Алберте 
всё же осталось… 

Святая земля Родины
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В память о дне оккупации Латвии 
В воскресенье, 17 июня, в 15:00 все вентспил-
чане приглашаются на Лесное кладбище, где 
возле Белого креста состоится возложение 
цветов и памятное мероприятие, посвящен-
ное дню оккупации Латвийской Республики 
17 июня 1940 года. В мероприятии примут 
участие военные, земессарги, представите-
ли объединения политически репрессирован-
ных, группа Вентспилсского мужского хора. 

Знаменитая сталдзенская сосна не 
устояла 
Одним из самых известных символов 
Сталдзене наряду со Сталдзенским обрывом 
была одинокая сосна на самой его вершине. 
Крутые берега подвержены сильной эрозии, 
которая охватывала ежегодно в среднем пло-
щадь в 2-3 метра и понемногу приближалась к 
сосне. На прошлой неделе дерево не выдер-
жало борьбы со стихией и повалилось. 

У «Užavas alus» выросли оборот и 
прибыль 
Оборот пивоварни «Užavas alus», которая 
находится в Вентспилсском крае, в прошлом 
году вырос на 3,2% и достиг 3,318 млн евро. 
Прибыль компании выросла до 428 521 
eвро, тогда как в 2016 году она составляла 
18,5 тыс. евро. В прошлом году удалось уве-
личить оборот преимущественно благодаря 
росту объема продаж на внутреннем рынке, 
однако и на экспортных рынках был неболь-
шой рост объема реализации. В этом году 
также планируется рост оборота. 

Перестроят виадук над улицей 
Дзинтару 
В ближайшее время начнется перестрой-
ка виадука на улице Маскавас над улицей 
Дзинтару. Работы, в ходе которых будет 
заменено асфальтовое покрытие проезжей 
части и тротуаров, продлятся три месяца. 
Затраты на ремонт, который выполнит ООО 
«СТВ», составят 444,3 тыс. евро. 

Современное дорогостоящее 
оборудование для рентгена 
В Вентспилсской больнице появилось обо-
рудование для рентгенографии нового поко-
ления. Оно было необходимо для оказания 
экстренной медицинской помощи и прове-
дения современных и точных диагностиче-
ских исследований с применением цифро-
вых технологий.  

Поддержка новых решений ИКТ 
Предприятия могут подать заявки в конкур-
се пилотных проектов информационно-ком-
муникационных технологий Вентспилсского 
дигитального центра. Это возможность полу-
чить поддержку от Вентспилсского самоу-
правления на реализацию своей идеи – от 
2 до 15 тыс. евро. Можно заявить проекты, 
касающиеся новых решений в смарт-управ-
лении, экономике, обеспечении мобильно-
сти, окружающей среде, сфере обслужива-
ния жителей или городской среды. Заявки 
принимаются до 31 августа. 

Все больше людей используют 
услуги ассистента 
В прошлом году услуги ассистента, обеспе-
чиваемые Социальной службой Вентспилса, 
ежемесячно использовали в среднем 193 
человека, имеющих инвалидность. В данный 
момент число таких лиц возросло до 217, 
свидетельствуют данные службы. Основная 
цель – обеспечить людям с инвалидностью 
возможность делать то, что они не могут без 
помощи ассистента. 

Вырос оборот «Bucher Municipal»  
Оборот работающего в Вентспилсе предпри-
ятия ООО «Bucher Municipal», производяще-
го технику для уборки улиц, в прошлом году 
вырос в 2,2 раза и достиг 47,88 млн евро. 
Прибыль производителя выросла еще более 
стремительно – в 3,5 раза, достигнув объема 
в 3,88 млн евро.

В ВЕНТСПИЛСЕ

В эти выходные в Вентспилсе в 
течение двух дней будет прохо-
дить ежегодный марафон Парка 
приключений. Самым большим 
событием станут соревнова-
ния в воскресенье, 17 июня, 
когда большая часть центра 
Вентспилса будет перекрыта, 
так как в забеге будут участво-
вать несколько тысяч человек. 
В связи с этим предусмотре-
ны значительные ограничения 
движения, к которым многие 
относятся с пониманием. И все 
же всегда немало недоволь-
ных, которые не знали об изме-
нениях или не могли куда-либо 
попасть. Вентспилсское спор-
тивное управление распростра-
нило карту, на которой хоро-
шо видно перекрытые улицы и 
места, где можно проехать. 

Ограничения движения во время марафона!

Т расса (на изображении) прой-
дет по следующему маршру-
ту: Парк приключений (старт) – 
улица Саулес – улица Петера – 
улица Ганибу – проспект Лиелайс 

– улица Кроня – улица Лочу – улица Кришьяня 
Валдемара – улица Остас – разворот у памят-
ника Кришьянису Валдемару – улица Остас – 

улица Кришьяня Валдемара – улица Каптейню 
– улица Кроня – проспект Лиелайс – улица 
Ганибу – улица Юрас – улица Кулдигас – про-
спект Лиелайс – улица Ганибу – улица Павила 
– улица Кулдигас – улица Берзу – улица 
Ганибу – улица Крусткалну – Парк приключе-
ний (финиш). 

С 9:00 до 15:30 в местах, где будут нахо-

диться полицейские контрольные 
посты, трассу можно будет пере-
сечь на перекрестках следующих 
улиц: Саулес – Инжениеру, Ганибу – 
Инжениеру, Юрас – Кулдигас, Юрас 
– Ганибу и Карлинес – Каптейню. 

С 9:00 до 10:00, а также с 12:00 
до 15:30 трассу можно будет пере-
сечь в месте, где расположен кон-
трольный пост полиции – на пере-
крестке улицы Васарницу и проспек-
та Лиелайс. 

Согласно карте, выезд из нахо-
дящихся с внутренней стороны 
трассы кварталов возможен: район 
улиц Ринькю – Пукю – Павила – 
Приежу – по улице Инженеру, по 
перекресткам с улицами Ганибу и 
Саулес; район Остгалса – (Карлинес, 
Знотиню, Патверсмес, Звейниеку, 
Ауструму, Смилшу), по перекрестку 
улиц Карлинес и Каптейню.

Вентспилчанам и гостям города, 
которые планируют отправиться на 

автомобиле на пляж, в Пляжный аквапарк, 
Музей под открытым небом, Приморский 
кемпинг и к другим достопримечательностям 
в районе Васарницу, удобнее всего будет 
передвигаться по улице Инжениеру. Однако 
необходимо помнить, что в определенные 
моменты там могут создаваться пробки. 

Наряду с Южным молом в Вентспилсском порту, где уже идут объемные работы по усовершенствованию, в скором будущем новый 
облик обретет и Северный мол. В данный момент объявлен открытый конкурс на право воплотить в жизнь грандиозный проект – прове-
сти работы по его восстановлению. Как пояснили в Управлении Свободного порта, объем работ будет впечатляющий – они будут прово-
диться в течение почти двух лет, это станет крупнейшим проектом по восстановлению гидротехнических сооружений за последние два 
года. Претенденты могут подавать свои заявки на конкурс до 10 июля с. г. 

Северному молу предстоит 
реконструкция длиной почти в два года

С еверный мол – стратегически 
одно из самых значимых гидро-
технических сооружений порта. 
Его формирует дамба, которая 
берет свое начало на суше и 

выдается в море. Она помогает защищать 
порт и город от волн, льда и песчаных наносов. 
В отличие от Южного мола, который является 
одним из излюбленных мест прогулок вент-
спилчан и гостей города, Северный мол – это 
территория ограниченного доступа, поскольку 
там ведутся и перевалочные работы, при кото-
рых требуется особая осторожность. 

Оба мола Вентспилсского порта в их 
нынешнем облике имеют более чем столет-
нюю историю. Однако за всю историю суще-

ствования таким объемным работам по пере-
стройке и восстановлению они подвергались 
лишь в прошлом столетии, в период между 
семидесятыми и девяностыми годами, пояс-
нили в порту. Правда, время от времени реа-
лизуются сравнительно крупные проекты по 
реконструкции. Например, три года назад 
была проведена реконструкция стенки волно-
реза. Этот построенный в 1976 году волнорез 
имеет длину 318 метров и уходит под воду на 
глубину 6,8 м. На этот раз самыми существен-
ными работами является пополнение тетра-
подов и бетонных массивов, герметизация 
фасадных стен, монолитизирование мола, 
демонтаж канала технологического трубопро-
вода и строительство новой проезжей части. 

Наверное, нет ни одного вентспилчани-
на, который не знал бы, что сейчас активно 
ведутся работы по восстановлению Южного 
мола. В последний раз значительному 
ремонту он подвергался в середине девя-
ностых годов минувшего столетия, но такой 
серьезной реконструкции Южного мола не 
производилось, по меньшей мере, 60 лет, 
отметили в Свободном порту. Основные 
работы – дополнение укладки тетраподов, 
обновление покрытий, ремонт фасадов и 
установка нового освещения на протяжении 
всего мола. Общие затраты на работы соста-
вят 2,4 млн евро. Стоимость реконструк-
ции Северного мола станет известна после 
завершения конкурса. 

административных правонарушений вступит 
в силу только с 1 января 2020 года, к тому 
же в нём будут и другие заслуживающие 
внимания изменения.  Руководствуясь логи-
кой господина Абеле, можно допустить, что 
в этом случае не действуют и администра-
тивные штрафы, которые предусматривают, 
например, конфискацию предмета админи-
стративного правонарушения или конфиска-
цию орудия его совершения, так как таких 
видов штрафов, (точно также, как и норм о 
сроках работы административных комиссий 
самоуправлений) в новом законе о процес-
се об административных правонарушениях 
просто-напросто не будет…  

Те, кто хоть немного знаком с силой закона 
во времени и пространстве, читая объясне-
ния исполнительного директора Вентспилса о 
правовых нормах, могут сочувственно улыб-
нуться по поводу такой свободной лирики.  
Депутат Гиртс Валдис Кристовскис, который 
согласился дать Ventspilnieks.lv свою оценку 
такого, существующего вне латвийских зако-
нов «порядка» на административной террито-
рии города Вентспилса, также не смог воздер-
жаться от характерной для него насмешливой 
иронии. С его точки зрения, «случившееся 
– это высокомерная халатность, основанная 
на чувстве безнаказанности и нигилизме в 
отношении к правомерности, к необходимо-
сти соблюдать нормы законов Латвии. Так 

Оппозиция: Административная комиссия Вентспилсской 
думы в течение трёх месяцев работала нелегитимно
 Окончание. Начало на 1 стр. уже годами привыкли хозяйничать руководи-

тели Вентспилсской городской думы. Никто за 
ними не следит. Поэтому только логично, что 
заместитель председателя самоуправления 
Я. Витолиньш в бесчисленных случаях, когда 
указывается на противоправные, недемокра-
тичные действия Вентспилсской городской 
думы, только отвечает, что это ваше мнение, 
мы, дума, остаёмся при своём. В свою оче-
редь противозаконно захвативший должность 
председателя думы Айварс Лембергс в таких 
случаях просто не скрывает и говорит как 
есть – здесь не Брюссель, здесь Вентспилс. 
В таких политически-юридически бескуль-
турных условиях исполнительный директор 
самоуправления А. Абеле даже не пытается 
выступить за хоть какую-то правомерность в 
контексте профессионального самоуважения 
чиновника.    В морализировании здесь нет 
никакого смысла. Поэтому будет интересно 
видеть, как поступит VARAM, которое было 
вынуждено с нами, депутатами оппозиции 
Вентспилсской городской думы, согласиться, 
что имеет место серьёзное нарушение зако-
на, у которого нет объяснений и которому нет 
оправданий». 

В свою очередь депутат оппозиции 
Вентспилсской городской думы Айвис 
Ландманис указал, что город Вентспилс был 
бы гораздо прогрессивнее, развитие, более 
приятен его жителям, если бы растрачивая 
десятилетиями энергия, измеряемые милли-
онами средства самоуправления не расходо-

вались бы на ограничение инакомыслящих, 
на выпячивание бутафорского образа правя-
щих, на сомнительно неправомерно щедрую 
оплату труда руководства и противоправное 
получение голосов избирателей. “Случай с 
административной комиссией – это хорошо 
если одна тысячная часть от тех беззаконий 
и мошенничества, которые допускают правя-
щие и за что горько расплачиваться приходит-
ся всему обществу. В нашем городе уже более 
десяти лет нет законного руководства, а имен-
но, им руководят лица (председатель, заме-
стители председателя в присутствии пред-
седателя), которые по закону вообще этого 
делать не имеют права. Любое принятое в это 
время решение может оказаться незаконным. 
Рыба гниёт с головы”, сказал А. Ландманис.

В настоящее время решение ситуации в 
руках VARAM, и остаётся только надеять-
ся, что оценивая имевшее место более трёх 
месяцев противозаконие в Вентспилсской 
городской думе, ответственные чинов-
ники примут во внимание определённую 
министром охраны среды и регионально-
го развития  Каспарсом Герхардсом акси-
ому в отношении несоответствия решения 
Лиелвардской краевой думы закону “О само-
управлениях», а именно, «Демократия – это 
один из основных принципов государства, 
который, как и закон, должны соблюдать и 
самоуправления. Нарушение этого принципа 
является проявлением неуважения к избира-
телям». 
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На мероприятия, посвященном памяти национальных партизан. Первый справа – Албертс. 

Албертс (первый слева) на памятном мероприятии 
политически репрессированных лиц в Вентспилсе. 

На посадке памятного дуба в «Саду судьбы»  
(Ликтеньдарзс), в 2017 году. Чествование на рабочем месте в Вентспилсе. 

С женой Велтой в день свадьбы. 

Зимой и летом. Весной и осенью. При любых погодных 
условиях – осадках и температуре воздуха – каждое утро, 
уже три с половиной года к вентспилсскому Лесному клад-
бищу в определенном месте на машине подъезжает один 
седой господин. Его зовут Албертс Гутманис. С двумя свеч-
ками в руках худощавый мужчина невысокого роста идёт 
к памятнику из чёрного гранита, на котором выгравирова-
ны имена Велты и Алберта Гутманисов. Рядом с именем 
Велты первые и последние годы жизни, а у Алберта ука-
зана только дата рождения – 2 декабря 1928 года, так как 
только Богу и судьбе известно, когда придется вписать 
последние цифры. После зажжение свечей Албертс улыб-
нулся: «Пока здоровье есть, никуда из этого мира уходить 
не спешу. Жить становится всё лучше и интереснее…». 

 

Святая земля Родины

«БУДУ ПОКОИТЬСЯ НА СВОЕЙ ЗЕМЛЕ…»  
В последующей за этим беседе Алберт рассказал, что 

с ушедшей в мир иной в 2014 году женой в добром согла-
сии прожиты шестьдесят лет, но посещение кладбища – это 
не только дань памяти любимой жене. Это одновременно 
и такая ритуальная благодарность судьбе и завоевавшему 
свободу своему народу за то, что когда Бог решит и при-
дёт время, у него будет возможность лечь здесь, в родную 
землю, рядом с супругой, а не оказаться среди груды дру-
гих трупов, бульдозером скинутых в братскую могилу где-то 
в Сибири, как это на его глазах шестьдесят лет назад про-
исходило с сотнями других политически репрессированных, 
среди которых в то время был и он.  

«Осенью 1947 года из Рижской центральной тюрьмы меня 
с такими же товарищами по судьбе в вагоне для скота увез-
ли в Кемеровскую область в Сибири, где в тайге нужно было 
валить лес. Там иногда температура была ниже минус пяти-
десяти градусов, а жить приходилось за колючей проволо-
кой, в неотапливаемых, сделанных из еловых веток хибар-
ках.  Спали одетыми, мне как младшему приходилось быть 
крайним, где холоднее всего, потому что те, кто спал в сере-
дине, прижимались друг к другу и хоть как-то друг друга 
согревали. Почти каждое утро из этих еловых шалашей 
выносили чьё-то окоченевшее тело и затем бросали его за 
забор, рядом с грудой других умерших, потому что выкопать 
могилу в глубоко промёрзшей земле у измождённых голодом 
заключенных сил не было. Весной, когда верхний слой начи-
нал оттаивать, прорывали небольшую траншею и с помощью 
техники туда сбрасывали то, что ещё оставалось от людей, 
насыпав сверху небольшой слой земли”, годы не стёрли 
горечь воспоминаний Алберта.  

ВШЕЙ СЖИГАЛИ НА КОСТРЕ 
«Мне тогда было только семнадцать лет, в таком возрасте 

о тленности бытия вообще не думаешь. Но в лагере смерть 

стала страшной повседневностью, которую многие ждали как 
спасение от голода, холода и бесчеловечно тяжёлой работы. 
И от вшей, от которых невозможно было избавиться, един-
ственным спасением от них было вытряхнуть снятую рубаху 
в тайге над костром…   

  В лагере нас было несколько латышей, и о близости 
смерти, чтобы не накликать беду, мы старались не говорить. 
Позднее я понял, что меня, и скорее всего и других, приводи-
ла в ужас не столько сама возможность смерти, сколько уни-
жающая вероятность после смерти быть сброшенным в яму 
вместе с грязью. Да, любая жизнь рано или поздно закан-
чивается, но у всех в памяти было, что на Родине умерших 
в последний путь провожали с цветами и добрыми слова-
ми, в освященном месте накрывали чистым белым песком, 
позднее усопшего навещали и мысленно с ним разговари-
вали.  К массовой могиле в тайге не придёт никто из близ-
ких, может быть только лисы и волки попытаются её разво-
рошить, пока всё не зарастёт травой или не превратится в 
трущобы”, испытавший такую судьбу во время советского 
режима и чудом выживший мужчина удовлетворён тем, что 
всё же вернулся на землю отцов и может тихо и спокойно 
прожить оставшуюся часть жизни. Хотя спокойной предыду-
щую жизнь Алберта назвать можно довольно условно, и сей-
час его будни заполнены большим числом обязанностей как 
в общественной, так в личной жизни, но Алберт хочет соблю-
сти последовательность своего рассказа.   

В ГОЛОДНОЕ ВРЕМЯ ДЕЛИЛИСЬ ЛОМТЕМ ХЛЕБА 
«Я родился в доме лесника «Клани» в волости Зиру. Я – 

старший сын в семье Эрнеста и Иевы Гутманисов, в которой 
всего нас было десять детей.  Кроме меня ещё живы сёстры 
Милда и Бенита. Отец был отличным ремесленником, хоро-
шо знал ремесло печника и работы по дереву, в летний сезон 
нанимался на работу к крупным землевладельцам.  Мать 
была занята работой по хозяйству дома и уходом за детьми», 
Албертс вспоминает, что родители заботились об образовании 
детей, потому что как только ему пришло время идти в школу, 
большая семья перебралась в Вентспилс, поближе к учрежде-
нию образования.  На домотканый суконный костюм, что идти 
в 1-й класс, восьмилетний мальчик заработал летом, работая 
пастухом у родственников родителей в «Лечи».  

«Возможно я как подросток смог вынести удар советских 
милиционеров и позднее работу на каторге на валке леса 
в Сибири потому, что у меня была закалка сельского пар-
нишки», – Албертс вспоминает, что тем, кто выполнял норму 

лесозаготовок, в лагере выдавали 750 грамм чёрного хлеба, 
а более слабым полагалось только 300, что фактически озна-
чало медленную, но неизбежную голодную смерть.    

  Сейчас даже самому кажется невероятным, но в то время 
чувство товарищества было настолько сильным, что часть 
своего ломтя мог отдать слабеющему от голода Валентину 
Пляварайсу, с которым вместе в Вентспилсе расклеивали 
антисоветские призывы, издавали журнал подпольной орга-
низации и готовились бороться за освобождение Латвии от 
оккупантов.   Валентин выжил и вернулся в Вентспилс, како-
е-то время мы здесь даже работали вместе”, Албертс осоз-
наёт настоящую ценность хлеба при теперешнем изобилии.     

НЕСОВЕРШЕННОЛЕТНИХ СУДИЛ 
ВОЕННЫЙ ТРИБУНАЛ 

Учёбу Албертс начал еще во время свободной Латвии в 
Вентспилской основной школе, которая в то время находи-
лась недалеко от места их проживания, на слиянии улиц 
Авоту и Пилс. После второй советской оккупации учить-
ся пришлось в других помещениях, на улице Ужавас, 8, но 
получить основное образование мальчику так и не удалось. 
Он вместе с другими несколькими сверстниками как осно-
ватель и участник Латвийской национальной молодёжной 
организации (ЛНМО) был арестован, обвинён в контррево-
люционной деятельности, предательстве родины и незакон-
ном хранении оружия и вместе с В. Пляварайсом и Виктором 
Фоминсом приговорён к лишению свободы сроком на десять 
лет с отбыванием наказания в концентрационном лагере, 
который официально называли исправительно-трудовым 
лагерем.  Вместе с ними Военный трибунал Министерства 
внутренних дел приговорил к лишению свободы сроком от 
пяти до шести лет ещё пятерых учеников схожего возраста  – 
Эдвина Пляварайса, Зиедониса Антиса, Зигфрида Вецрумбу, 
Скайдрите Вецрумбу и Регину Гриестиню. А также троих учи-
телей: Аусму Дусу, Яниса Шепте и Эмилию Эглите, которые 
знали о нелегальной деятельности учеников, но не информи-
ровали об этом учреждения оккупационной власти, другими 
словами, не сдали своих учеников. 

ПАТРИОТИЧЕСКОЕ БЕЗУМИЕ СМЕЛЫХ 
И кто заставлял этих троих несовершеннолетних, позд-

нее осуждённых на десять лет подростков начать нерав-
ную борьбу? Албертс утверждает, что это не были личные  
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Говорят, что во время летнего солнцестояния 
нужно напитаться энергией на весь следующий год. 
Напитаться настолько, чтобы энергия била через край. 
И тогда ее хватит вам, и вашему другу, родственнику и 
соседу достанется небольшой энергетический заряд. 
Именно духовная, телесная и общественная энергия – 
вероятно, то, что нам требуется больше всего. Чтобы 
сохранить силы и идти вперед, чтобы сберечь опти-
мизм и жизнерадостность, чтобы даже в самые труд-
ные моменты верить в себя и свои силы. 

Поэтому в преддверии праздников «Ventspilnieks.lv» 
желает всем своим читателям, всем вентспилчанам – 
искать, найти и получить наслаждение от самого летнего и 
таинственного праздника. Искать приятелей, находить дру-
зей и получить удовольствие от разлитого в воздухе вол-
шебства, когда так и хочется поверить в старую латышскую 
пословицу: то, что отыскал в Янову ночь, останется с тобою 
надолго! И не забудьте умыться утренней росой утром 
Янова дня, когда она наделена особой силой! К слову ска-
зать, травницы рассказывают, что каждый цветочек в Янову 
ночь и каждую капельку росы нужно величать – воспевать. 
Поэтому, вероятно, стоит выучить слова народной песни 
далее первой строчки: «Бей, Ян, в медный барабан» или 
«Вся хорошая трава — трава Яна»... 

Конечно-конечно, все должно быть в меру, все нужно оце-
нивать с известной долей осторожности. В конце концов, 
цветы папоротника, короткие ночи и яркие костры могут 
спровоцировать на различные подвиги, из-за которых позд-
нее приходится думать: aх, ну почему же все так? Поэтому, 
если и вправду хочется поверить, что в Янову ночь лошади 
или коровы начинают говорить человеческим языком, стоит 
сбавить обороты. Также перед праздником нужно привести 
в порядок свой дом, рабочие и финансовые дела, чтобы 
не было привычного «бардака» и ничто не мешало насла-
ждаться праздником. Часто в народных легендах упомина-
ется различная нечистая сила, которая использует самую 
короткую ночь года для своих злодейств – кто знает, может 
быть, утраченная осторожность в Янову ночь позднее при-
ведет к тому, что в доме будет нарушен покой, или отразит-
ся на содержимом кошелька. 

Год назад в предпраздничном номере «Ventspilnieks.lv» 
писала о различных традициях празднования Янова дня 
у нас и в соседних странах, но на самом деле традиции и 
ритуалы создаем мы сами. Так же, как сами верим в тот или 
иной «знак» в небесах, воде или на земле. Верим в живи-
тельную силу костра, песни или купания нагишом утром 
Янова дня. Верим в себя, в друзей, в то, что все будет хоро-
шо. И что с того, что кто-то смеется над какой-нибудь нашей 
традицией – это только со всей очевидностью демонстриру-
ет, что мы способны быть выше зависти недоброжелателей.  
Главное, что силу от своей веры и убежденности черпае-
те вы сами. Создавайте, хольте и берегите свои традиции, 
оживляя и сохраняя проверенные временем вещи, которые 
и впредь будут украшать ваши праздники и будни. И они, 
определенно, будут важны в этот Янов день, этим летом, в 
этом году и в далеком будущем. 

Лето – традиционно время отпусков, что означает, что 
ближние или дальние путешествия, работу в саду или про-
сто отдых с семьей планируют все. В том числе, и журна-
листы, целые радио- и телепередачи и, конечно, редакции 
газет. «Ventspilnieks.lv» планирует отправиться в небольшой, 
двухнедельный отпуск, чтобы набраться сил перед перед 
новым и важным для всей Латвии – предвыборным – перио-
дом, когда будет особенно важно понять, оценить и выбрать. 
Мы убеждены, что «Ventspilnieks.lv» в этот важный момент 
сможет помочь – актуальной информацией, анализом при-
чин и следствия, оценкой событий. Чтобы помочь вам быть в 
центре событий. Во время нашего отпуска мы дадим нашим 
читателям возможность перевести дух и отдохнуть от непре-
рывного потока новостей в городе и крае, политических и эко-
номических событий. Не секрет, что политическая, экономи-
ческая и общественная жизнь летом затихает, уступая место 
фестивалям, спортивным событиям, концертам и выездам 
на природу. Своим читателям и всем вентспилчанам мы 
желаем насладиться ими, чтобы вновь встретиться через две 
недели. Как обычно – время встречи изменить нельзя – по 
пятницам! До встречи 6 июля!  

Искренне ваша – «Ventspilnieks.lv»

С праздником летнего 
солнцестояния!
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Kак в Риге и Юрмале, так 
и в Валмиере, Лиепае или 
любом другом городе 
много красивых домов. 
Некоторым из них очень 
повезло, потому что они 
продолжают свою жизнь, 
претерпели реконструк-
цию, в них живут люди. 
И все же очень много 
выдающихся с архитек-
турной точки зрения зда-
ний, которые запущены, 
пустуют. Или они пригод-
ны для жилья, но нико-
му не по карману. И в 
Вентспилсе еще доста-
точно таких домов, кото-
рые ожидают своей оче-
реди, когда будут приве-
дены в порядок. В основ-
ном они принадлежат 
частным собственникам, 
предприятиям или ГАО «Государственное недвижимое имущество» (ГНИ). Три дома, которые находятся в ведении 
государства, в скором будущем ожидает возрождение. 

ГНИ «созревает» на восстановление дома 
Гутшмита и здания бывшей музыкальной школы

Д олгое время пустует здание на ул. Кулдигас, 2, 
или так называемый дом Гутшмита. Городской 
памятник архитектуры построен в начале XIX 
века, а современный облик он обрел в 70-е годы 
того же столетия. Тогда дом принадлежал тор-

говцу древесиной и кораблестроителю Гутшмиту. Здание 
было перестроено в особняк, создан уникальный и роскош-
ный интерьер, отдельные предметы которого сохранились 
до сих пор. В прошлом веке после Второй Мировой войны, 

когда в Латвию вошла оккупационная власть, в здании с 1945 
года находилось отделение милиции. И после восстановле-
ния независимости в этом доме хозяйничали полицейские 
– здесь находился Вентспилсский участок Государственной 
полиции. С 2011 года, когда полиция покинула помещение, 
дом Гутшмита пустовал. Пару лет назад стали поговаривать, 
что дом начал оживать, но ничего не изменилось. 
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Работа Административной комиссии Вентспилсской городской думы в период времени с 19 июня 2017 года по 29 
сентября 2017 года была нелегитимной, так как закон определяет, что такие комиссии работают только в строгих рам-
ках каждого депутатского созыва. Так как до 29 сентября административные дела продолжала рассматривать ста-
рая комиссия предыдущего созыва, то это делалось противоправно и противозаконными также являются принятые 
комиссией в упомянутый период решения, говорится в заявлении депутатов оппозиции Вентспилсской городской 
думы, поданном в Министерство охраны среды и регионального развития (VARAM) в апреле этого года. В своём 
ответном письме VARAM согласилось с точкой зрения депутатов оппозиции. Поэтому есть основание считать, что 
решения по 300 рассмотренным в этот период времени делам об административных правонарушениях приняты 
незаконно, и у жителей есть полное право их оспорить. Министерство по поводу этой ситуации попросило разъяс-
нений у руководства думы, после получения которых и будет решаться вопрос о дальнейших действиях. 

Оппозиция: Административная комиссия 
Вентспилсской думы в течение трёх 
месяцев работала нелегитимно

С остав административной комиссии был утверж-
дён на первом заседании Вентспилсской 
городской думы 29 сентября, одновременно 
с остальными комиссиями самоуправления, 
при формировании состава которых самоу-

правление игнорировало желание трёх депутатов оппозиции 
полноценно участвовать в работе самоуправления.   Вновь 
избранная дума уже проработала в течение трёх месяцев, 
пока была создана легитимная Административная комиссия 
нового депутатского созыва. Следует подчеркнуть, что статья 
207 Кодекса Латвии об административных правонарушени-
ях регламентирует, что административную комиссию самоу-
правления утверждает дума соответствующего самоуправле-
ния на время своих полномочий, а в части первой статьи 19 
«Закона о самоуправлениях» установлено, что полномочия 
предыдущей думы заканчиваются с момента первого заседа-
ния вновь избранной думы.  

Перед тем как депутаты оппозиции Гиртс Валдис 
Кристовскис, Айвис Ландманис, Иварс Ландманис и Даце 
Корна обратились с заявлением в VARAM, ещё в феврале 
2018 года они старались выяснить мнение Вентспилсской 
городской думы о правомерности работы Административной 
комиссии в период с 19 июня по 29 сентября 2017 года. 
Так как  из пояснений исполнительного директора города 

Алдиса Абеле исходило, что нарушение закона оправда-
но необходимостью обеспечить  установленное в Кодексе 
Латвии об административных правонарушениях и в других 
нормативных актах выполнение определенных функций для 
обеспечения правомерности, что, говоря словами господи-
на Абеле, было бы невозможным при узкой интерпретации 
включенных в статью 207  Кодекса Латвии об администра-
тивных правонарушениях норм  о прекращении полномо-
чий административной комиссии  самоуправления, депута-
ты оппозиции поняли, что необходимо обращаться в мини-
стерство, надзирающее за работой самоуправления, чтобы 
получить оценку такой «виртуозной»  интерпретации право-
вых норм. А также потому, что в ответе городского исполни-
тельного директора нет ни слова о том, по какой  причине 
было невозможным своевременное создание городской 
Административной комиссии.  

Следует добавить, что господин Абеле каким-то образом 
забыл указать, что в настоящее время в Сейм для третьего 
чтения направлен законопроект “Закон о процессе об адми-
нистративных правонарушениях», который больше не пред-
усматривает норму о сроках действия административных 
комиссий.  Следует отметить, что новый закон о процессе 
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